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§ 94 Dnr 2021-000001 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna informationen.   

Sammanfattning 
Ekonomichef Kent Lundquist redovisar majrapport samt årsprognos. 
Nämnderna visar på ett resultat på – 25, 2 miljoner kronor. Årsprognosen för 
hela kommunen är + 81,0 miljoner kronor. 

Kent Lundqvist informerar även att kommunstyrelsens resultat till och med 31 
maj är 10,5 miljoner kronor. Det positiva resultatet beror bland annat på 
vakanser på stabsenheten och löneenheten samt intäkter för stadsnätet. 
Årsprognosen är dock - 0,1 miljoner kronor.  

Personalchef Maria Larsson informerar om den totala frånvaron. Den totala 
frånvaron april 2022 var 3,89 dagar gentemot 3,82 dagar april 2021.  
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§ 95 Dnr 2022-000241 - 007 

Svar på revisionsrapport - Granskning av 
årsredovisningen 2021 Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att av rapportens sammanfattning framgår att årsredovisningen har upprättats 
enligt lagens krav och god redovisningssed. Den ger en rättvisande bild av 
verksamhetens resultat och ekonomiska ställning, samt 

att med godkännande överlämna yttrande över rapporten ”Granskning av 
årsredovisning 2021” till revisionen 

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat Hudiksvalls kommuns 
årsredovisningen 2021. 

Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kommunstyrelsen att lämna 
yttrande, över revisionens slutsatser och rekommendationer, för att behandlas i 
kommunfullmäktige vid mötet den 26 september 2022. 

Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Kommunrevisionen noterar/rekommenderar följande: 

Inför upprättande av kommande års årsredovisningar säkerställa att 
förvaltningsberättelsen lämnar de upplysningar som gällande lagstiftning och 
RKR´s rekommendation R15 anger 

Svar: Kommunstyrelsen har inget att invända 

Utreda beräkning av pensionsavsättning från KPA med anledning av den reserv 
som finns upptagen i balansräkningen utifrån bedömd osäkerhet i erhållen 
beräkning. 

Svar: Reserveringen har gjorts med hjälp av PWC:s pensionsexperter.  

Kommunstyrelsen bör årligen göra en översyn och bedömning huruvida 
kommunen ska vidta åtgärder för anpassning till RKR´s rekommendation R4 
gällande avskrivning på årets avskrivningar i materiella anläggningstillgångar.                      

Svar: Kommunstyrelsen ska undersöka om det går att genomföra på ett 
tidseffektivt sätt. 
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Avsättning för gratifikation till kommunens anställda har skett om 27,1 mkr, 
vilket är en avvikelse mot LKBR och RKR´s rekommendation R9. Av 
rekommendationen framgår att en avsättning ska redovisas i balansräkningen 
om kommunen har en legal förpliktelse på balansdagen. Beslut om att ge 
personalen gratifikation för arbetsinsatser avseende 2021 fattades vid 
Kommunstyrelsen 2022-02- 08, varvid vi konstaterar att någon legal förpliktelse 
inte förelåg per 2021-12-31. Avvikelsen redovisades öppet i kommunens 
årsredovisning under avsnittet redovisningsprinciper. 

Svar: Kommunstyrelsen valde, trots kunskap om revisionens bedömning, att 
kostnadsföra gratifikationen det år den avser, dvs 2021.   

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 88 

Tjänsteutlåtande 

Kommunfullmäktige 2022-04-25 § 63 

Revisionsrapport 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 96 Dnr 2022-000311 - 024 

Partiell inlösen av intjänad pensionsrätt 2022 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att partiell inlösen av intjänad pensionsrätt ska ske med ett belopp om ca  
20 miljoner kronor inklusive särskild löneskatt,  

att detta finansieras med medel ur avsatta pensionsmedel, samt 

att den resultatpåverkan detta medför ska vara undantaget balanskravet.      

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun hade i bokslutet 2021 en pensionsskuld som uppgick till 
583 mkr som avser pensioner intjänade före 1998. Denna pensionsskuld 
redovisas inte i balansräkningen Skulden ligger som ansvarsförbindelse och 
hanterades som ”pay as you go” och därför uppstår kostnaden när den 
utbetalas. Detta sätt att hantera pensionsskulden innebär att nuvarande 
befolkning i Hudiksvalls kommun ska bära pensionsutbetalningar av tidigare 
intjänade pensionsförmåner.  

Sedan 1998 är tjänstepensionen i huvudsak avgiftsbestämd och utbetald till den 
anställdes pensionsförvaltare. För anställda med löner över taket i det allmänna 
pensionssystemet finns det emellertid även en förmånsbestämd pension. Detta 
åtagande redovisas som en skuld men den är till skillnad från den tidigare 
uppbyggda pensionsskulden kostnadsförd. Administrationen av detta sköts 
efter en upphandling av KPA. 

De pengar (190 miljoner kronor) som Hudiksvalls kommun erhöll i samband 
med försäljningen av Hudiksvalls Energiverk AB har kommunen använt till att 
bygga upp en värdepappersportfölj för tryggande av kommande 
pensionsutbetalningar och som vid senaste bokslutet hade ett bokfört värde ca 
281,2 miljoner kronor (även marknadsvärde).  

Kommunen har sedan tidigare upphandlat denna försäkringslösning och det är 
Skandia som är kommunens avtalspart. Kommunen genomförde 2019 en 
partiell inlösen av pensioner på ca 245,6 miljoner kronor hos Skandia. Denna 
tjänsteskrivelse föreslår en påfyllning av den försäkringslösningen.  

Kommunstyrelsen
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 68 
Tjänsteutlåtande 
Försäkringslösning 
 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 97 Dnr 2021-000566 - 060 

Firmateckning 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
enligt kommunledningsförvaltningens förslag.     

Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsens besluta följande för 
2022: 

att kommunens firma tecknas av kommunstyrelsens ordförande Mikael 
Löthstam eller vice ordförande Jonas Holm, jämte kommundirektör Bengt 
Friberg eller ekonomichef Kent Lundquist. 

att bemyndiga endera kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, 
kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent Lundquist eller teknisk 
chef Anna Karin Ragnarsson, att tillsvidare eller genom den de i sitt ställe utser, 
väcka, utföra och bevaka Hudiksvalls kommuns talan vid över- och 
underdomstolar, exekutionssäten och hos andra myndigheter samt vid 
förrättningar av olika slag, samt att vid konkurs eller exekutiv auktion bevaka 
kommunens talan och utöva dess rösträtt, 

att delegera generell attesträtt som attestant för samtliga kommunstyrelsens 
konton till ordföranden Mikael Löthstam, förste vice ordföranden Jonas Holm, 
kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent Lundquist, ekonomerna 
Magnus Kaulich, Anna-Maria Berglund, Jenny Lindberg, Ulrika Sundberg, 
Ebba Hägg, Agneta Johansson och Lena Johansson. Ordinarie attestant skall 
alltid underrättas när generell attesträtt utnyttjas, 

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, förste vice 
ordföranden Jonas Holm, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent 
Lundquist, ekonomerna Magnus Kaulich, Anna-Maria Berglund, Jenny 
Lindberg, Ulrika Sundberg, Ebba Hägg, Agneta Johansson, Caroline Blixt och 
Lena Johansson, ekonomihandläggarna Kristina Holm, Tina Hallin, Carina 
Olsson, Elisabeth Gafvelin och Anita Svensson att, två i förening, för 
Hudiksvalls kommunstyrelse underteckna utbetalningar från Hudiksvalls 
kommuns bankräkningar och Hudiksvalls kommuns plusgirokonton, 

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, förste vice 
ordföranden Jonas Holm, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent 
Lundquist, ekonomerna Magnus Kaulich, Anna-Maria Berglund, Jenny 
Lindberg, Ulrika Sundberg, Ebba Hägg, Agneta Johansson, Caroline Blixt och 
Lena Johansson, ekonomihandläggarna Kristina Holm, Tina Hallin, Carina 
Olsson, Elisabeth Gafvelin och Anita Svensson att, två i förening, för 
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Hudiksvalls kommunstyrelse underteckna utbetalningar från Hudiksvalls 
kommuns donationsfonders (innefattande Jon Anderssons hjälpstiftelse, 
Allmänna hjälpstiftelsen, Barnavårdsstiftelsen, Sjukvårdsstiftelsen, 
Grundskolestiftelsen, Gymnasiets allmänna stipendiestiftelse, Gymnasiets 
regionala elevstiftelse, Gymnasiets allmänna elevstiftelse, Gymnasiets enskilda 
elevstiftelse, AB Iggesunds bruks stipendiestiftelse, Lehmans lärarstipendier 1 
och 2, R Frykmans stipendiestiftelse, Sundbergs musikstipendiestiftelse, L L 
Lundströms musikstiftelse, Sångarförbundets stipendiestiftelse, C A Wirkmans 
minnesstiftelse, Lars Jonssons egnahemsstiftelse, Stens fontänfond, 
Trädgårdssällskapets trädgårdsfond, Anna Anderssons gåva, Ethel och Alvar 
Åhs gåvofond) bankräkningar samt  

att bemyndiga kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent Lundquist, 
ekonomerna Magnus Kaulich, Jenny Lindberg, Leonard Winter och Ulrika 
Sundberg att, två i förening, teckna Hudiksvalls kommun vid ärenden och avtal 
som berör kommunens medelsförvaltning och penninghantering 
(Kommunfullmäktige 2010-06-21, § 82, Kommunstyrelsen 2013-04-25, § 115, 

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, 
kommunstyrelsens förste vice ordförande Jonas Holm, kommundirektör Bengt 
Friberg samt ekonomichef Kent Lundquist att, två i förening, uppta nya lån och 
omsätta lån inom av kommunfullmäktige fastställd årlig ram samt teckna 
skuldförbindelse, 

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, 
kommunstyrelsens förste vice ordförande Jonas Holm, kommundirektör Bengt 
Friberg samt ekonomichef Kent Lundquist att två i förening, teckna borgen 
inom av kommunfullmäktige fastställda årliga ramar gällande ny upplåning och 
omsättning av lån för kommunens bolag.   

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Mikael Löthstam 
Bengt Friberg 
Jonas Holm 
Anna-Karin Ragnarsson 
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§ 98 Dnr 2022-000202 - 800 

Remiss avseende Regional kulturplan Gävleborg 2023-
2026 Ett engagerat konst- och kulturliv för hållbar 
utveckling 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anta yttrandet som Hudiksvalls kommuns synpunkter på Regional kulturplan 
Gävleborg 2023-2026 - Ett engagerat konst- och kulturliv för hållbar 
utveckling.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har bjudits in för att lämna synpunkter på förslaget till 
regional kulturplan Gävleborg 2023-2026. Den regionala kulturplanen är det 
dokument som beskriver de politiska ambitionerna för den regionala 
kulturverksamheten. Dokumentet är framtaget efter en gedigen dialogprocess 
med länets kommuner, föreningsliv och kulturskapare. 

Kultur-och fritidsnämnden har tagit fram ett yttrande.   

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Ulrica Högbergh (V) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 85 

Kultur- och fritidsnämnden 2022-05 §  40 

Tjänsteutlåtande 

Protokoll Region Gävleborg 

Regional kulturplan 

Missiv 

 

Beslutet skickas till 
Region Gävleborg 
Kultur- och fritidsnämnden 
Anna Lindqvist 
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§ 99 Dnr 2022-000309 - 889 

Remiss - Regional Biblioteksplan Gävleborg 2023-2026 
Kommunstyrelsen beslutar 
att anta förslaget till remissvar gällande Regional biblioteksplan Gävleborg 
2023-2026.  

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Enligt bibliotekslagen ska varje kommun och landsting eller region ha en aktuell 
biblioteksplan. Planen beskriver Region Gävleborgs riktning och ambition för 
den samlade biblioteksverksamheten åren 2023-2026. 

Eftersom Region Gävleborg och länets kommuner samarbetar genom 
Helgebiblioteken är biblioteksplanen av betydelse för Hudiksvalls kommun. 

Dialoger har förts med länets folkbibliotekschefer på två ordinarie 
styrgruppsmöten och under ett separat möte under 2021. Därmed kan det 
konstateras att planen är väl förankrad bland länets kommuner. 

Hudiksvalls kommun anser att förslaget till biblioteksplan är väl genomarbetad. 
De utvalda fokusområdena har förutsättningar att bidra till en positiv utveckling 
av den samlade biblioteksverksamheten i Gävleborg. Önskvärt vore ändå: 

•Ett större fokus på källkritik och hur biblioteket på regional nivå kan samverka 
med folkbiblioteken för att erbjuda länsinvånarna relevanta 
bildningsmöjligheter inom området. I dagens medielandskap blir det allt 
viktigare för enskilda människor att kunna sålla och bearbeta information som 
sprids i högt tempo. 

• En ambition att anställa utbildade bibliotekarier på regionens egna 
folkhögskolor.  

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 86 
Kultur- och fritidsnämnden 
Tjänsteutlåtande 
Missiv 
Regional biblioteksplan 

Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden, Anna Lindqvist, Johan Anderung 
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§ 100 Dnr 2022-000298 - 100 

Tillämpning av kommunfullmäktiges beslut avseende 
taxa för utlämnande av allmän handling  

Kommunstyrelsen beslutar 
att anta tillämpningen av kommunfullmäktiges beslut avseende taxa för 
utlämnade av allmän handling.  

Sammanfattning 
Regeringens digitaliseringsstrategi "För ett hållbart digitaliserat Sverige" har ett 
övergripande mål att Sverige ska vara bäst i världen på att använda 
digitaliseringens möjligheter. Regeringskansliet säger att offentlig sektor ska 
utgå från digitalt först som är en princip att digitala tjänster, när det är möjligt 
och relevant, ska vara första hands val i kontakt med privatpersoner och företag 
- det gäller alltså även oss i Hudiksvalls kommun. 

Det innebär förändringar för invånarna och kommunens verksamheter som ska 
leda till effektiviseringar, hållbart resursutnyttjande, ökad tillgänglighet och 
transparens som främjar demokratin och ökar människors livskvalitet. 

Det digitala informationsflödet i samhället ökar liksom den informationsmängd 
som Hudiksvall kommun hanterar digitalt, vilket har lett till att förvaltningarna 
har skapat sina egna rutiner för hur detta ska hanteras. Kommunfullmäktige har 
den 2017-04-24 fattat beslut om gällande taxa för utlämnande av allmän 
handling. Taxebeslutet rör dock bara handlingar som lämnas ut på papper. Idag 
kan, och ska, stora delar av utlämnandet av allmänna handlingar ske digitalt 
varför det också bör regleras i vilka fall att sådant utlämnande ska vara förenat 
med en kostnad.   

Enligt tidigare gällande beslut ska kommunen ta betalt för utlämnade av 
pappershandlingar enligt följande: 

•Papperskopia sida 1-9: Ingen kostnad 

•Papperskopia 10 sidor eller mer: 55 kronor samt 2 kronor för varje sida utöver 
sida 10  

Detta föreslås nu kompletteras med att:  
• Handlingar som finns lagrade elektroniskt e-postas kostnadsfritt. En avgift tas 
ut för beställningar som omfattar tio handlingar eller mer. Avgiften är då 
densamma som för pappershandlingar, vilket innebär 55 kronor för den 10e 
handlingen samt 2 kronor för varje tillkommande handling.  
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• För material som måste skannas in tas avgift ut om i enlighet med beslut som 
gäller för pappershandlingar.  

När avgift inte ska tas ut  

Avgift ska inte tas ut när följande organ eller personer begär ut handlingen:  

•  Andra kommuner, landsting/regioner, statliga myndigheter   

•  Forskare 

•  Massmedia  

•  Förtroendevalda   

Då avgiften för att fakturera har beräknats till 50 kronor ska belopp som 
understiger 100 kronor inte faktureras.  

Inte heller tas avgift ut för kopia av allmän handling om sökande redan erlägger 
ansöknings- eller annan avgift enligt lag, exempelvis vid bygglov.  

En kopia/avskrift av beslut som riktar sig till den som begär handlingen, är 
avgiftsfri för denne vid ett (1) tillfälle, så länge denne är part.  

Maxbelopp för kopiering ur handlingar vad gäller elevakt, akt hos 
överförmyndarnämnden, hälso- och sjukvård- eller socialtjänstjournaler som rör 
beställaren själv (där beställaren själv är eller har varit part) är 300 kronor.  

Särskilda fall  
Vid uppenbara fall av missbruk, exempelvis om en större mängd kopior delas 
upp i flera beställningar i syfte att uppnå avgiftsfrihet, får kommunen ta ut 
avgift från första sidan. I det fall en enskild frekvent har begärt kopior av 
allmänna handlingar men inte betalat föreskriven avgift kan kommunen kräva 
att den enskilde betalar hela eller del av föreskriven avgift i förskott. 
Uppkommer tvekan om handling ska avgiftsbeläggas eller inte, avgörs frågan av 
vederbörande nämnd/styrelse eller, efter delegation, av därför utsedd 
tjänsteman.     

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 72 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Samtliga Nämnder och förvaltningar 
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§ 101 Dnr 2022-000243 - 004 

Inköp och finansiering datorer för förtroendevalda 
mandatperioden 2023-2026 
Kommunstyrelsen beslutar 
att investera i 200 stycken bärbara datorer och 20 stycken Powerbanks till en 
kostnad av ca 2 miljoner kronor, samt  

att finansieringen sker från kommunstyrelsens anslag för oförutsedda medel.  

Sammanfattning 
Sedan det senaste inköpet utav teknik till Hudiksvalls kommuns 
förtroendevalda har en stor utveckling och förändring påverkat oss alla. Dels 
har tydligheten och behovet utav att arbeta digitalt skärpts markant, dels har vi 
alla genomgått en lång period som påverkats utav pandemin. Kommunen har 
både utmanats och blivit mer bekväma i och sett nödvändigheten i att ha 
tillgången till digitala möten. Under de senaste fyra åren har även flera nya 
myndigheter startats med tydliga uppdrag för ett digitaliserat Sverige. 

Ett digitalt möte är inte enbart att det hålls via ett digitalt mötesrum (ex Teams 
eller Zoom). Att ha digitala möten eller en digitaliserad process innebär att 
flödena runt omkring mötet också hanteras digitalt. Det handlar om att 
dagordningen finns digitalt (ex via Assistenten) och därmed kan även alla 
handlingar hanteras digitalt. Protokoll, signeringar, möteshanteringen, 
presentationer, deltagarlistor med mera blir också tillgängligt och hanteras 
digitalt. I förlängningen blir också efterhanteringen utav möten digital till 
exempel vid utlämning av handlingar, presentation utav beslut och protokoll 
samt diarium och arkiv. Så om mötesdeltagarna träffas fysiskt i ett rum eller om 
alla eller delar deltar fysiskt och några digitalt spelar egentligen ingen större roll 
utifrån att mötena är digitala.  

Att arbeta utifrån digitala processer och att digitalisera våra verksamheter är ett 
uppdrag från regeringen och finns bland annat i För ett hållbart digitaliserat 
Sverige – en digitaliseringsstrategi (N2017/03643/D).  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 73 
Tjänsteutlåtande 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 48 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Henrik Adestedt 
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§ 102 Dnr 2020-000296 - 735 

Begäran om utökad kommunal borgen för Skyttegillet 
(Björkberg) 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att Hudiksvalls kommun utökar sitt kommunala borgensåtagande till 
Kooperativ hyresrättsförening Skyttegillet i Hudiksvall till högst 400 miljoner 
kronor för finansiering av de beslutade åtgärderna för ett vård- och 
omsorgsboende för äldre med 96 lägenheter 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-12-21 (KF § 1419 Dnr 2020-000296-735) 
att lämna kommunal borgen på 312 miljoner kronor till Kooperativ 
hyresrättsförening Skyttegillet i Hudiksvall för finansiering av de beslutade 
åtgärderna för byggande av ett vård- och omsorgsboende för äldre med 96 
lägenheter. Styrelsen för föreningen har nu inkommit med en begäran om 
utökad kommunal borgen till maximalt 400 miljoner kronor. Det ses som en 
förutsättning för att kunna genomföra projektet enligt de planer som förelegat 
och är en gardering för ökade oförutsedda utgifter. Förklaringen är den stora 
kostnadsökning som skett med anledning av kriget i Ukraina och den 
materialbrist som uppstått efter covid 19.  

Med tanke på att det planerade boendet Skyttegillet har bedömts absolut 
nödvändigt i den strukturplan som social- och omsorgsnämnden antagit är det 
viktigt att byggnationerna kommer i gång. Det är dock angeläget att den 
kommunala borgen är att se som ett övre tak och att styrelsen för föreningen 
gör vad som är möjligt för att hålla kostnaderna nere utan att försämra 
förutsättningarna för att uppnå de mål som förelegat med boendet och det antal 
boendeplatser som bestämts.  

Beslutsgång 
Mikael Löthstam (S), Henrik Berglund Persson (S), Jonas Holm (M), Ulrica 
Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) anmäler jäv och deltar inte vid 
handläggning av och beslut i ärende. 

De ersätts (i samma ordning) av Per Svensson (S), Bo Nilsson (S), Anita 
Höglund (M), Peter Åkerström (KD) och Jörgen Bengtson (C). Ålderman 
Bengt-Åke Nilsson (C) tjänstgör som ordförande vid detta ärende. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 103 Dnr 2022-000195 - 047 

Medelstilldelning Samordningsförbund Gävleborg 2023 
Kommunstyrelsen beslutar 
att, under förutsättning att samtliga kommuner gör detsamma, godkänna 
medlemsavgiften på 575 641 kronor för samordningsförbundet Gävleborg år 
2023.  

Sammanfattning 
Samordningsförbundet Gävleborg har till sina medlemmar föreslagit en höjning 
av medlemsavgifterna för 2023. För Hudiksvall innebär det en ökning med 170 
380 kronor jämfört med 2022, vilket totalt innebär 575 641 kronor för nästa år. 
Förbundet önskar svar senast den 3 juni 2022.  

Medlemsavgift i relation till utfall för Hudiksvall för 2022   

 

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärendet. Han ersätts av Bo Nilsson (S).  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 79 
Tjänsteutlåtande 
Underlag till medlemmarna 
Underlag för lokal dialoger 
 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbund Gävleborg, Ekonomienheten, Ulrika Wenn 
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§ 104 Dnr 2022-000300 - 042 

Årsredovisning 2021, kommunala bolag Glada 
Hudikhem AB 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anse att Glada Hudikhem AB bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt, 

att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna i enlighet med 
bolagsordningen, samt 

att lägga bolagets årsredovisning till handlingarna.      

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen skall enligt 6 kap. 9 § Kommunallagen utöva en förstärkt 
uppsiktsplikt över kommunala bolag. Kommunstyrelsen ska enligt 
kommunallagen 10 kap 3 § årligen bedöma om bolagets verksamhet varit 
förenligt med ändamålet som kommunfullmäktige fastställt. Kommunallagen 
innehåller inga särskilda bestämmelser om hur granskningen ska gå till. Det är 
alltså upp till varje kommun att definiera vad uppsikten omfattar och hur 
arbetet ska bedrivas.  

Kommunstyrelsens prövning görs i samband med hanteringen av bolagets 
årsredovisning. Om kommunstyrelsen finner att bolaget inte bedrivit 
verksamheten enligt ändamålet, ska kommunstyrelsen lämna förslag till 
fullmäktige om så kallade nödvändiga åtgärder. 

Ändamålet med bolagets verksamhet är att främja i första hand kommunens 
försörjning med bostäder och kommersiella lokaler.  

Nya lägenheter på Kattvikskajen byggs och projektet håller tid och kostnader 
och inflyttning sker i september 2022. Under våren startade ett arbete i syfte att 
utveckla bolagets varumärke och arbetssätt. Arbetet utmynnade bland annat i 
att fullmäktige i december beslutade att bolaget ska byta namn till Glada 
Hudikhem AB.  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har kontrollerat att Glada Hudikhem AB bedrivit verksamhet 
enligt kommunens företagspolicy, ägardirektiv och bolagsordning. Granskning 
av bolagens årsredovisning, förvaltningsberättelse och revisionsrapport har 
genomförts. Förvaltningens sammantagna bedömning är Glada Hudikhem AB 
bedrivit verksamhet som varit förenligt med kommunfullmäktiges uppdrag. 
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 74 

Tjänsteutlåtande 

Årsredovisning 

Beslutet skickas till 
Glada Hudikhem 
Ekonomienheten 
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§ 105 Dnr 59062 

Information från Hälsingerådet 

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.   

Sammanfattning 
Utvecklingschef/samordnare Magnus Ernström från Hälsingerådet presenterar 
sig själv och sina tankar kring Hälsingerådet. Informationen omfattar bland 
annat två kollegor som börjar i september, organisation, hållbar utveckling, 
kommunal samverkan, finansiering och Hälsinglands styrkor.  
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§ 106 Dnr 2022-000341 - 042 

Budget samt skattesats 2023 samt plan för 2024-2026 

Kommunstyrelsen beslutar 
att kommunledningsförvaltningen ges i uppdrag att till den 31/12 2022 ta fram 
två olika områden för solcellsparker, utöver de tankar som finns på en 
solparksanläggning på Ulvberget.  

att kommunledningsförvaltningen ges i uppdrag till den 31/12 2022 att ta fram 
förslag på fler platser för etablering av uthyrningsstugor i Skärgården. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  

att fastställa skattesatsen till 21,61,  

att fastställa fullmäktiges verksamhetsmål,  

att fastställa de finansiella målen för 2023 samt plan för 2024 – 2026,  

att fastställa drift och investeringsbudgeten för 2023 samt plan för 2024 – 2026,  

att Social- och omsorgsnämndens budget tillförs 22 miljoner kronor för riktade  
omställningsåtgärder för 2023 och 2024,  

att Lärandenämnden tillförs 5 miljoner kronor till driftbudgeten 2023 - 2024 för  
inköp av datorer mm,   

att Tekniska nämnden tillförs 1 miljon kronor fördelat med 0,5 miljoner kr per 
år 2023 och 2024 till underhåll av kommunala badplatser, bryggor, grillplatser 
samt spår och leder,  

att Kultur- och fritidsnämnden tillförs 0,8 miljoner kronor för stöd till 
föreningslivet, samt, 0,5 miljoner kronor till ökat stöd till bildningsförbunden 
årligen, samt 0,4 miljoner kronor tillförs 2023 - 2024 till arbetet med mänskliga 
rättigheter och demokrativerkstan.  

att Kommunstyrelsen tillförs 0,5 miljoner kronor till olika insatser inom ramen 
för BiD under 2023 och 2024, att arbetet under 2024 ska utvärderas för att se 
effekterna och resultat av BiD i kommunen, som grund för eventuella fortsatta 
satsningar.  

att ge Kultur- och fritidsnämnden i uppdrag i samverkan med föreningslivet ta 
fram deras kommande investeringsbehov i egna anläggningar de kommande 10 
åren,  
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att ge Kultur- och fritidsnämnden och Glysisvallen AB i uppdrag att ta fram en 
plan för investeringsbehoven i kommunala fritidsanläggningar för de 
kommande 10 åren.  

att i investeringsbudgeten avsätta 1,5 miljon kronor till Isbana/multisportarena i 
Borgarparken.  

Sammanfattning 
Föreligger vid sammanträdet förslag på budget och skattesats 2023 samt plan 
för 2024--2026 samt uppdrag i samband med budget 2023 från respektive 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Miljöpartiet (majoriteten), Centerpartiet, 
Vänsterpartiet, Kristdemokraterna samt Sverigedemokraterna.  

Beslutsgång 
Ordföranden framställer proposition om bifall dels till majoritetens 
budgetförslag, dels till vänsterpartiets förslag, dels till sverigedemokraternas 
förslag, dels till kristdemokraternas förslag och dels till centerpartiets förslag, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller majoritetens förslag.  

Beslutsunderlag 
Budget och skattesats 2023 samt plan för 2024–2026 samt uppdrag i samband 
med budget, från S, M och MP (majoriteten) 

C:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026  

V:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026  

KD:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026 

SD:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026 

 

Beslutet skickas till 
Bengt Friberg 
Ulrika Wenn 
Kommunfullmäktige 
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§ 107 Dnr 2021-000308 - 040 

Omställningsresurser inom social- och 
omsorgsnämndens äldreomsorgsverksamhet 

Kommunstyrelsen beslutar 
att, ur kommunstyrelsens anslag för oförutsett, ge social- och omsorgsnämnden 
ekonomiskt utrymme under 2022 motsvarande 10 miljoner kronor för att 
förstärka äldreomsorgen, samt  

att i budgetarbetet för 2023 beakta behovet av extra omställningsmedel till 
social- och omsorgsnämnden 

Sammanfattning 
Liksom i många andra kommuner har det, även i Hudiksvall, varit svårt under 
senare år att få social- och omsorgsverksamheternas budgetar att räcka till. 
Inom vissa områden kan man dock vid jämförelser med andra kommuner 
konstatera att kostnadsnivåerna är ganska höga.  

För att mer effektivt kunna nyttja kommunens samlade resurser för att arbeta 
med effektiviseringar och kvalitetssäkringar beslutade kommunstyrelsen att 
tillfälligt överföra social- och omsorgsförvaltningen till 
kommunledningsförvaltningen 2021-06-08 (Dnr 2021-000308-040). En 
förlängning av det beslutet togs 2022-03-01 fram till 2022-12-31 

 Kommunledningsförvaltningen/Social- och omsorgsförvaltningen arbetar nu 
fokuserat med att skapa balans i social- och omsorgsnämndens ekonomi samt 
att säkerställa kvalitet och patientsäkerhet för de verksamheterna är till för. 
Dessutom behöver insatser genomföras för att säkerställa en god arbetsmiljö 
som skapar förutsättningar för chefer och medarbetare så att de kan utföra sina 
uppdrag i organisationen. 

På längre sikt är det förändringsarbete som framgår av den av social och 
omsorgsnämnden antagna strukturplanen helt avgörande. Andelen platser inom 
vård- och omsorgsboenden behöver minska och hemtjänsten utvecklas i 
kombination med utbyggnad av trygghetsboenden i kommunen. På så sätt 
skapas utrymme att förstärka bemanningen på de platser som är kvar inom 
kommunens vård och omsorgsboenden. 

Totalt sett kommer de insatser som kommer att behövas till ca 10 miljoner 
kronor under återstående delen av 2022 och till 21 miljoner kronor under 2023. 
Tillskottet är att se som temporära förstärkningar och omställningspengar i det 
pågående omställningsarbetet. 
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) yrkar att summan i att-sats 1 ska vara 20 miljoner kronor 
samt yrkar bifall till att-sats 2. 

Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till social- och omsorgsnämndens 
förslag med ändringen att medlen anslås ur kommunstyrelsens anslag för 
oförutsett. 

Jonas Holm (M), Patrik Nilsson (SD), Peter Lagerqvist (M) och Gerd Olsson 
(S) yrkar bifall till Henrik Berglund Perssons förslag. 

Alf Norberg (V) yrkar bifall till Caroline Schmidts förslag med bilagt särskilt 
yttrande. 

Ordföranden framställer först proposition om bifall antingen till Henrik 
Berglund Perssons förslag eller till Caroline Schmidts förslag gällande att-sats 1 
(10 miljoner kronor eller 20 miljoner kronor), och finner att kommunstyrelsen 
bifaller Henrik Berglund Perssons med fleras förslag. 

Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag i att-
sats 2, och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

Peter Åkerström (KD) noterar till protokollet att han stödjer allmänna 
utskottets förslag med Henrik Berglund Perssons ändring. 

Beslutsunderlag 
Social- och omsorgsnämndens arbetsutskott 2022-06-02 § 42 
Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Social- och omsorgsnämnden 
Ekonomienheten 
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§ 108 Dnr 2022-000155 - 042 

Årsredovisning 2021, kommunala bolag Fiberstaden 
AB 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anse att Fiberstaden AB bedrivit verksamheten i förhållande till det ändamål 
kommunfullmäktige har fastställt, 

att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna i enlighet med 
bolagsordningen, samt 

att lägga bolagets årsredovisning till handlingarna.     

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen skall enligt 6 kap. 9 § Kommunallagen utöva en förstärkt 
uppsiktsplikt över kommunala bolag. Kommunstyrelsen ska enligt 
kommunallagen 10 kap 3 § årligen bedöma om bolagets verksamhet varit 
förenligt med ändamålet som kommunfullmäktige fastställt. Kommunallagen 
innehåller inga särskilda bestämmelser om hur granskningen ska gå till. Det är 
alltså upp till varje kommun att definiera vad uppsikten omfattar och hur 
arbetet ska bedrivas.  

Kommunstyrelsens prövning görs i samband med hanteringen av bolagets 
årsredovisning. Om kommunstyrelsen finner att bolaget inte bedrivit 
verksamheten enligt ändamålet, ska kommunstyrelsen lämna förslag till 
fullmäktige om så kallade nödvändiga åtgärder. 

Fiberstaden AB är ett av Hudiksvalls och Nordanstigs kommuner samägt bolag. 
Bolagets ändamål är att med iakttagande av de kommunala lokaliserings-, 
likställighets- och självkostnadsprinciperna stimulera fortsatt 
bredbandsutveckling inom Hudiksvalls och Nordanstigs kommuner genom att 
sänka etableringströskeln avseende IT-infrastruktur och bidra till effektiv 
konkurrens inom området för elektronisk kommunikation till förmån för 
enskilda privatpersoner, näringsliv och myndigheter inom Hudiksvalls och 
Nordanstigs kommuner.  

Med iakttagande av samma kommunalrättsliga principer är ändamålet vidare att 
genom effektivisering och bättre resurshållning samordna och handha dels 
Hudiksvalls och Nordanstigs kommuners interna IT-stöd, dels Hudiksvalls och 
Nordanstigs kommuners telefoni service. Syftet med verksamheten är således 
allmännyttigt och icke vinstdrivande.  

Fiberstaden AB har under 2021 driftsatt Telia Sverige AB som tjänsteleverantör 
som kan leverera till både privatpersoner och företag vilket förstärkt det redan 
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starka tjänsteutbudet i det öppna stadsnätet. Totalt har 584 adresser anslutits till 
stadsnätet i ägarkommunernas öppna stadsnät. IT-stödet i Hudiksvalls har 
utökats med supportstöd till kommunfullmäktiges sammanträden med tekniker 
på plats och även filmning av sammanträdena. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har kontrollerat att Fiberstaden AB bedrivit verksamhet enligt 
kommunens företagspolicy, ägardirektiv och bolagsordning. Granskning har 
genomförts av bolagens årsredovisning, förvaltningsberättelse och 
revisionsrapport. Dialog har skett med bolagens VD som anser att bolagets 
skötts ändamålsenligt. Förvaltningens sammantagna bedömning är Fiberstaden 
AB bedrivit verksamhet som varit förenligt med kommunfullmäktiges uppdrag.    

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 75 

Tjänsteutlåtande 

Årsredovisning 

Granskningsredogörelse 

Beslutet skickas till 
Fiberstaden AB 
Ekonomienheten 
 

 

Kommunstyrelsen
(Signerat, SHA-256 5F9AFF7C2CF65644E0A272BA2C1DD237F61D28B7771EFD909827EF85958563E1)

Sida 29 av 61



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

30(60) 
Sammanträdesdatum 

2022-06-07 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 109 Dnr 2022-000299 - 042 

Årsredovisning 2021, kommunala bolag Fastighets AB 
Glysis 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anse att Fastighets AB Glysis bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt,  

att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna i enlighet med 
bolagsordningen, samt 

att lägga bolagets årsredovisning till handlingarna. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen skall enligt 6 kap. 9 § Kommunallagen utöva en förstärkt 
uppsiktsplikt över kommunala bolag. Kommunstyrelsen ska enligt 
kommunallagen 10 kap 3 § årligen bedöma om bolagets verksamhet varit 
förenligt med ändamålet som kommunfullmäktige fastställt. Kommunallagen 
innehåller inga särskilda bestämmelser om hur granskningen ska gå till. Det är 
alltså upp till varje kommun att definiera vad uppsikten omfattar och hur 
arbetet ska bedrivas.  

Kommunstyrelsens prövning görs i samband med hanteringen av bolagets 
årsredovisning. Om kommunstyrelsen finner att bolaget inte bedrivit 
verksamheten enligt ändamålet, ska kommunstyrelsen lämna förslag till 
fullmäktige om så kallade nödvändiga åtgärder. 

Fastighets AB Glysis 
Ändamålet med bolagets verksamhet är att främja lokalförsörjning för 
övergripande kommunal förvaltning. I syfte att verka för kommunens 
utveckling ska bolaget verka för en god tillgång på lokaler för kontor, 
näringsverksamhet och parkering för bilar i Hudiksvalls kommuns centrum. 
Med samma syfte ska bolaget i samverkan med andra bidra till ett attraktivt 
centrum med god tillgång till handel och mötesplatser.  

Covid-19 pandemin har inneburit minskade hyresintäkter även under 2021. En 
viss ökning i besöksfrekvensen kan dock ses.Den 29 mars 2021 beslutade 
kommunfullmäktige att som ägarinstruktion ge Fastighets AB Glysis i uppdrag 
att snarast projektera och bygga parkeringshus samt kontor på anvisad tomt i 
den nya stadsdelen Kattvikskajen i Hudiksvall. Byggnationerna påbörjades 
under maj månad.  
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Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har kontrollerat att Fastighets AB Glysis bedrivit verksamhet 
enligt kommunens företagspolicy, ägardirektiv och bolagsordning. Granskning 
av bolagens årsredovisning, förvaltningsberättelse, revisionsrapport och 
lekmannarevisionens granskningsrapport har genomförts. Dialog har skett med 
bolagens VD som anser att bolagets skötts ändamålsenligt. Förvaltningens 
sammantagna bedömning är Fastighets AB Glysis bedrivit verksamhet som 
varit förenligt med kommunfullmäktiges uppdrag.     

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 76 

Tjänsteutlåtande 

Årsredovisning 

Beslutet skickas till 
Fastighets AB Glysis 
Ekonomienheten 
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§ 110 Dnr 2022-000245 - 042 

Årsredovisning och revisionsberättelse 2021 
Samordningsförbundet Gävleborg 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
kommunfullmäktige besluta 

att anse att kommunalförbundet bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt, 

att verksamheten utförs inom de kommunala befogenheterna, samt 

att godkänna årsredovisningen och revisionsberättelse och lägga dem till 
handlingarna.  

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap 1 § har kommunstyrelsen uppsiktsplikt över 
kommunalförbund som kommunen är medlem i. Hudiksvalls kommun är 
medlem i Samordningsförbundet Gävleborg. Kommunstyrelsen ska årligen 
bedöma om förbundets verksamhet varit förenligt med ändamålet enligt 
förbundsordningen. 

Förbundet har tretton medlemmar; Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, 
Region Gävleborg och kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, 
Ljusdal, Nordanstig, Ockelbo, Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn.  

Förbundets ändamål är att inom det geografiska området för Gävleborgs län 
svara för en finansiell samordning inom rehabiliteringsområdet. Syftet är att 
underlätta och förbättra möjligheterna till egen försörjning för individer som är 
i behov av samordnade rehabiliteringsinsatser. Syftet är också att arbeta med 
samordnade förebyggande insatser. Förbundet ska sträva efter en effektiv 
användning av gemensamma resurser.  

I revisionsberättelsen för 2021 görs bedömningen att styrelsen i 
Samordningsförbund Gävleborg bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 
och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna 
kontrollen har varit tillräcklig. Vidare att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande och att årsredovisningen har upprättats i enlighet med tillämpliga 
delar av lagen om kommunal bokföring och redovisning och god 
redovisningssed. Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas 
ansvarsfrihet. 

Granskningen av årsredovisningen, revisionsberättelsen och revisionsrapporten 
har genomförts av kommunledningsförvaltningen.  
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Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärendet. Han ersätts av Bo Nilsson (S).  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 77 

Tjänsteutlåtande 

Årsredovisning 2021 

Revisionsberättelse, samordningsförbundet 

Revisionsberättelse, KPMG 

Granskning av årsredovisning 

Rapport god ekonomisk hushållning 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 111 Dnr 2021-000085 - 001 

Revidering av bolagsordning och ägardirektiv för 
Fastighets AB Glysis samt ägarinstruktion 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna bilagd bolagsordning för Fastighets AB Glysis, 

att godkänna bilagt ägardirektiv för Fastighets AB Glysis, samt 

att som ägarinstruktion ge fastighets AB Glysis i uppdrag att genomföra 
byggnation av parkeringshus och lokaler för i huvudsak kommunal verksamhet 
på den nya stadsdelen ”Kattvikskajen”. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige i Hudiksvalls kommun beslutade den 29 mars 2021 (§ 32) 
att revidera bolagsordning och ägardirektiv för Fastighets AB Glysis. Syftet med 
ändringen var att möjliggöra för Fastighets AB Glysis att bygga, äga och 
förvalta lokaler utöver den fastighet man redan har (”Guldsmeden”). 

Beslutet överklagades till förvaltningsrätten i Falun av tre intressenter. Det 
huvudargument som framförs är att kommunen (dess bolag) därmed direkt 
konkurrerar med privata fastighetsbolag vilket enligt de klagande är i strid med 
kommunallagens 2 kap 7 §. 

Förvaltningsrätten meddelade dom i frågan den 9 maj vilket innebär att man 
upphäver kommunfullmäktiges beslut från den 29 mars när det gäller 
revideringarna av bolagsordningen och ägardirektivet. Man upphäver också 
beslutet ”Ägarinstruktion för Fastighets AB Glysis” i den del som avser 
uppdraget att bygga kontor. Däremot avslår man klagandes begäran att också 
upphäva beslutet om byggnation av parkeringshus. 

Eftersom kommunen och dess bolag får bygga, äga och förvalta lokaler där 
man i huvudsak bedriver egen kommunal verksamhet föreslås ändringarna av 
ägardirektivet, bolagsordningen och ägarinstruktionen justeras så att detta 
tydligt framgår. I sammanhanget kan tydliggöras att de hyresgäster som är 
aktuella i fastigheten är verksamheter som ingår i den kommunala koncernen. 
Någon uthyrning till privata aktörer är således inte aktuellt.  

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 87 

Tjänsteutlåtande 

Ägardirektiv 

Ägarinstruktion 

Bolagsordning 

Dom förvaltningsrätten 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 112 Dnr 2022-000268 - 106 

Remiss - Revidering av Samordningsförbund 
Gävleborgs förbundsordning  

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna förslaget till ändringen i förbundsordningen, att minst en ledamot 
och en ersättare från varje kommun är representerade i styrelsen.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har fått en remiss från Samordningsförbundet Gävleborg 
om ett förslag till reviderad förbundsordning. Remissvar önskas senast  
2022-06-23.  

Jurister hos Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Sveriges kommuner 
och regioner har gjort en omtolkning av 10 § Lag (2003:1210) om finansiell 
samordning av rehabiliteringsinsatser. Enligt 10§ ska varje förbundsmedlem 
vara representerad i förbundsstyrelsen med minst en ledamot och en ersättare. I 
den tidigare tolkningen ansågs varje part för sig (Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, Region, kommun) som en medlem. En omtolkning har nu 
skett vilket innebär att varje enskild kommun anses vara en medlem.  

För Samordningsförbund Gävleborgs del innebär det att varje kommun ska 
vara representerad av minst en ledamot och en ersättare i styrelsen. Den 
ordning som gäller idag är att fem kommuner är ledamöter och fem är ersättare. 

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärendet. Han ersätts av Bo Nilsson (S).  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 78 

Tjänsteutlåtande 

Förbundsordning, förslag på ny 

Förbundsordning, gällande 

Remiss 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbund Gävleborg 
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§ 113 Dnr 2020-000096 - 700 

Förstärkning av arbetet med trygghet, säkerhet och 
drogförebyggande insatser på kommunens 
grundskolor 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta 325 000 kronor per år till lärandenämnden för att förstärka det arbete 
som redan pågår inom ramen för samverkan mellan Skola, Socialtjänst, Polis 
och Fritid (SSPF), samt 

att finansieringen sker genom en reglering i bokslutet för 2022 och att aktuella 
medel beaktas i budgetprocessen för 2023.  

Sammanfattning 
Inom ramen för nätverkssamarbetet SSPF (Skola, Socialtjänst, Polis och Fritid) 
och genom finansiering av Bromangymnasiet har det sedan flera år funnits en 
person på halvtid som framgångsrikt arbetat med trygghets- och 
säkerhetsfrågor liksom med drogförebyggande åtgärder på gymnasiet. Personen 
har lagt ett stort fokus på att röra sig ute bland eleverna vilket byggt 
förtroendefulla relationer och skapat en kunskap kring hur läget ser ut när det 
gäller dessa frågor. En annan framgångsfaktor har varit ett mycket nära 
samarbete med polisen varifrån den person som hittills upprätthållit funktion 
har kommit. 

Motsvarande resurs har inte funnits inom kommunens högstadieskolor. 
Behovet bedöms dock vara stort även där. Genom att ge förutsättningar för 
lärandenämnden att utöka den resurs som redan finns för gymnasiet skulle det 
vara möjligt att rekrytera en ”trygghetssamordnare” med ovanstående uppdrag 
på heltid. Det är viktigt att erfarenheterna från gymnasiet när det gäller 
arbetssättet också tillämpas vid arbetet på högstadieskolorna.  

Beslutsgång 
Jonas Holm (M), Annika Huber (S), Anton Stark (C), Ulrica Högbergh (V), 
Patrik Nilsson (SD), Kent Kanon (S), Gerd Olsson (S) och Peter Lagerqvist 
(M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Peter Åkerström (KD) noterar till protokollet att han stödjer allmänna 
utskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 70 

Tjänsteutlåtande 

Kommunstyrelsen 2020-03-10 § 31 

 

Beslutet skickas till 
Lärandenämnden 
Social- och omsorgsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Ekonomienheten 
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§ 114 Dnr 2020-000309 - 103 

Komplettering av inriktningsbeslut om fördjupad 
samverkan mellan Hälsinglands kommuner inom IT-
området 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att inriktningen för det fortsatta Hälsingegemensamma arbetet med 
verksamhetsutveckling inom IT-drift, ska fördjupas för att senast från 2026-01-
01 bedriva verksamheten gemensamt avseende organisation, IT-driftprocesser 
och infrastruktursystem. IT-driften ska utgå ifrån en i möjligaste mån 
gemensam tjänstekatalog och ska i praktiken fungera som en tjänsteleverantör 
till kommunerna, 

att frågan om vilka tjänster som ska levereras som externa molntjänster eller 
genom egen drift avgörs av IT-driftorganisationen i samråd med 
verksamheterna efter dess behov och med beaktande av de säkerhetskrav som 
ställs på kommunerna, 

att kommunstyrelsen ges i uppdrag att tillsammans med övriga Hälsinglands 
kommuner leda arbetet utifrån inriktningsbeslutet och snarast påbörjar 
tranformationsprojektet, 

att regelbunden återrapportering om hur arbetet fortskrider ska ske till 
Hälsingerådet och kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 
Hälsingerådet har beslutat om att rekommendera kommunerna att anta ett 
inriktningsbeslut om fördjupad samverkan inom IT-området med fokus på 
infrastruktur och drift. Samtliga Hälsingekommuner utom Ljusdal har fattat 
beslut om det. Ett visst arbete har påbörjats och en utredning har genomförts 
för att ta fram ett förslag till hur man skulle kunna åstadkomma det. 

Utredningen visar tydligt att de som är verksamma inom kommunernas IT-
organisationer liksom kommunernas ledningspersonal ser vikten av att 
samverka. Den konstaterade också att det finns några frågor där det måste 
fattas ytterligare beslut för att på allvar komma vidare. En annan förutsättning 
för att lyckas är att man åstadkommer en bred förankring på alla nivåer i 
kommunernas organisationer och att man skapar en gemensam målbild. En 
avgörande fråga att besvara är givetvis varför man ska samverka.  

  

Kommunstyrelsen
(Signerat, SHA-256 5F9AFF7C2CF65644E0A272BA2C1DD237F61D28B7771EFD909827EF85958563E1)

Sida 39 av 61



 

Kommunstyrelsen 

PROTOKOLL 
Sida 

40(60) 
Sammanträdesdatum 

2022-06-07 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsgång 
Bengt-Åke Nilsson (C), Ulrica Högbergh (V), Annika Huber (S) och Caroline 
Schmidt (C) yrkar bifall till förslaget.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 81 

Tjänsteutlåtande 

Kommunstyrelsen 2020-09-15 § 78 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 115 Dnr 2022-000212 - 011 

Strukturplan Boende för äldre 2022-2027  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta strukturplanen, Boende för äldre 2022–2027,  

att kommunstyrelsen får i uppdrag att årligen revidera planen i samråd med 
social- och omsorgsnämnden, samt 

att finansieringen beaktas i budgetarbetet.  

Sammanfattning 
Social- och omsorgsnämnden har berett ärendet den 25 mars 2022. På uppdrag 
av social- och omsorgsnämnden och kommunstyrelsen har ett arbete gjorts i 
det så kallade äldreprojektet kring strategiska utvecklingsfrågor för 
äldreomsorgen i Hudiksvalls kommun.  

Kommunfullmäktige beslutade den 28 oktober 2019 om en inriktnings- och 
handlingsplan för åren 2019–2027. Den visade på behov av fler 
trygghetsboenden och nya vård- och omsorgsboenden samt även på 
renoveringsbehoven för kommunens befintliga boenden. Denna strukturplan 
beskriver det fortsatta arbetet med utgångspunkt i inriktnings- och 
handlingsplanen. 

Förslaget till strukturplan fokuseras främst på nuläge och kommande behov av 
platser fram till 2027 inom vård- och omsorgsboende, behovet av 
trygghetsboende samt biståndsbedömt trygghetsboende. Utgångspunkten är 
den av fullmäktige beslutade inriktnings- och handlingsplanen samt förstudien 
om Delsbo med omnejd.  

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) och Alf Norberg (V) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 83 

Tjänsteutlåtande 

Social- och omsorgsnämnden 2022-03-25 § 44 

Strukturplan Boende för äldre 2022-2027 

 

Beslutet skickas till Kommunfullmäktige 
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§ 116 Dnr 2022-000106 - 450 

Revidering "Föreskrifter om hantering av avfall under 
kommunalt ansvar för Hudiksvalls kommun" 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att antaga reviderade föreskrifter om hantering av avfall under kommunalt 
ansvar. 

Sammanfattning 
För varje kommun ska det enligt 15 kap 41§ i Miljöbalken finnas en 
renhållningsordning som ska innehålla de föreskrifter som gäller för 
kommunens avfallshantering och en avfallsplan. Förslaget till reviderade 
Föreskrifter har nu i enlighet med Miljöbalken (15 kap 41§) varit utställt i 6 
veckor och även skickats till berörda instanser enligt missiv. Fyra svar har 
inkommit (se bilagor). Tre stycken utan särskilda yttranden. Miljönämnden har 
lämnat tre stycken förslag i sitt yttrande och föreskrifterna har ändrats i enlighet 
med nämndens påpekande.  

Beslutsgång 
Annika Huber (S) yrkar bifall till planutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 §80 

Tjänsteutlåtande 

Föreskrifter 

Yttrande Länsstyrelsen 

Yttrande Tekniska nämnden 

Yttrande Stena Recycling AB 

Yttrande Norrhälsinge miljökontor 

Missiv 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 117 Dnr 2021-000276 - 040 

Inköps- och upphandlingspolicy för Hudiksvalls 
kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att ordet eftersträva i inköpspolicyn byts ut till ordet bidra i meningen "Med 
ekologisk, social och ekonomisk hållbar utveckling menas att inköp ska 
eftersträva att växla upp hållbarhetsarbetet inom kommunen och bidra till att nå 
målen i Agenda 2030".  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta inköps-upphandlingspolicyn. 

Sammanfattning 
Fr o m 1 jan 2020 har Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upphört att vara 
upphandlande myndighet för medlemskommunerna. I och med att Inköp 
Gävleborg upphör att vara upphandlande myndighet återgick ansvaret för detta 
till respektive kommun. Samtidigt startade ett nätverkssamarbete, 
Inköpssamverkan Mitt inom upphandling- och inköpsfrågor mellan 
Hälsinglands kommuner. Styrgruppen för Inköpssamverkan Mitt har under 
oktober 2021 tagit fram ett förslag till en gemensam upphandlingspolicy, som 
ska ligga till grund till föreslagen inköpspolicy. Av inköpspolicyn framgår att 
Hudiksvalls kommun ska genom strategiska överväganden i upphandlings- och 
inköpsprocessen driva samhällsutvecklingen i en hållbar riktning och bidra till 
en effektivare användning av kommunens resurser.  

Inköp är ett strategiskt viktigt verktyg som ska bidra till att kommunens mål 
uppfylls över tid För att kunna uppnå detta ska kommunens inköp av varor, 
tjänster och entreprenader genomsyras av samverkan, effektivitet, kompetens, 
rättssäkerhet, objektivitet, affärsmässighet, konkurrens och en ekologisk, social 
och ekonomisk hållbar utveckling.     

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 82 

Tjänsteutlåtande 

Inköpspolicy 

 

Beslutet skickas till Kommunfullmäktige 
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§ 118 Dnr 2019-000319 - 315 

Flytt av isbana vid Borgarparken 
Kommunstyrelsen beslutar 
 att den ideellt drivna isbanan i Kotorgsområdet flyttas till östra delen av 
Borgarparken i enlighet med Landskapslagets förslag alt 2,   

att ge tekniska nämnden i uppdrag att ta fram alternativa lösningar för 
anläggning som omfattar aktiviteter både sommar- och vintertid,  

att detta uppdrag redovisas till plan- och utvecklingsutskottet,  

att finansieringen av anläggningen sker via kommunstyrelsens 
investeringsmedel, samt 

att dialog sker med föreningen kring uppdraget.    

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har tidigare (§ 85/2019) beslutat om en utökning av antalet 
arbetsplatsparkeringar vid Kotorget. En detaljplan har tagits fram i området 
strax norr om Kotorget där en del av ytan nu används av en ideell förening som 
isbana vintertid. Isbanan ska enligt tidigare beslut flyttas till Borgarparken och 
detta ärende anger de närmare förutsättningarna för detta. 

Plan- och utvecklingsutskottet vill understryka vikten av att ytan för isbanan 
även sommartid uppfattas som inbjudande.      

Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Annika Huber (S), Peter Lagerqvist (M) och Ulrica Högbergh 
(V) yrkar bifall till planeringsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 77 

Tjänsteutlåtande 

Bana-isbana 

Fråga om isbana 

Kommunstyrelsen 2019-05-14 § 85     

Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
Tekniska nämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 119 Dnr 2022-000063 - 012 

Konkretisering av de tre övergripande målen kopplat 
till Agenda 2030 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta revidering av styrdokumentet Konkretisering av de övergripande målen 
med tillhörande indikatorer, innefattar Agenda 2030.  

Sammanfattning 
Kommunen har arbetat med att koppla kommunens vision och 
konkretiseringen av de övergripande målen till Agenda 2030. Flera av de 
indikatorer som kommunen använder i kommunens styrsystem återfinns bland 
KOLADAs indikatorer för att följa upp målen i Agenda 2030. Länk till 
KOLADA återfinns på kommunens hemsida om hållbarhetsarbete Hållbarhet. 

Hudiksvall är en ekokommun sedan 2002 och 2014-05-26 beslutade kommun-
fullmäktige om att delta i projektet Hållbar kommun- och regionutveckling för 
att arbeta med att tillämpa hållbarhetsprinciperna som utgör grunden för eko-
kommunarbetet. Deltagande i projektet har bidragit till att på ett tydligt sätt 
väva ihop kommunens arbete med den ekologiska hållbarheten och den sociala 
hållbarheten då det inte går att bortse från någon del av dessa om målen i 
Agenda 2030 ska kunna uppnås. Kommunens arbetssätt att tillämpa 
hållbarhetsprinciperna beskriver hur kommunen ska arbeta för att bidra till 
Agenda 2030.  

I kommunens kommande övergripande uppföljningsarbete bör en 
återkommande samlad uppföljning presenteras utifrån de indikatorer som 
Rådet för främjande av kommunala analyser har tagit fram som stöd för 
kommuners genomförande av Agenda 2030.  

Beslutsgång 
Annika Huber (S) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 84 
Tjänsteutlåtande 
Agenda 2030  

Beslutet skickas till Kommunfullmäktige 
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§ 120 Dnr 2022-000192 - 805 

Ansökan från Bäckmora Brandänge 
bygdegårdsförening om investering 

Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Bäckmora Brandänge bygdegårdsföreningen ett investeringsbidrag på 
173 700 kronor som finansieras ur eget kapital vilket regleras vid bokslutet, 
samt 

att utbetalningen sker när föreningen redovisat att Boverket beviljat sin del samt 
att föreningen redovisat sin egeninsats. 

Sammanfattning 
Enligt en offert uppgår investeringen totalt till 579 000 kronor. Offerten avser 
renovering av kök, utbyte av radiatorer och styrsystem, slipning av golv, utbyte 
av elskåp, byte av ramp till entrén samt byte av fönster. Man söker statligt 
bidrag från Boverket med 289 500 kronor och 173 700 kronor från Hudiksvalls 
kommun. Resterande del finansierar man med egen arbetsinsats och egna 
medel.   

Beslutsgång 
Peter Lagerqvist (M), Bengt-Åke Nilsson (C), Kent Kanon (S) och Annika 
Huber (S) ykar bifall till planutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 §78 

Tjänsteutlåtande 

Ansökan 

Verksamhetsberättelse 

 

Beslutet skickas till 
Bäckmora Brandänge bygdegårdsföreningen 
Stefan Barenfeldt 
Ekonomienheten 
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§ 121 Dnr 2022-000237 - 805 

Ansökan om bidrag från nämndemannaförening 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå Hälsinglands nämndemannaförenings ansökan om bidrag.  

Sammanfattning 
Hälsinglands nämndemannaförening ansöker om bidrag med 9 200 kronor för 
utbildning, studiebesök, tematräffar med mera för de nämndemän som har 
uppdrag i Tingsrätten i Hudiksvall. Ansökan avser perioden 2022-01-01—2023-
12-31 och omfattar de 23 nämndemän som är utsedda av kommunfullmäktige. 
Föreningen arbetar för att bredda sin kompetens inom allt som kan kopplas till 
de beslut som hanteras i Domstolen. 

Frågan om bidrag till nämndemannaföreningen har inte aktualiserats på många 
år. Senast frågan var aktuell var 2013. Med det som anfördes då, och även i 
tidigare beslut, hänvisades till att detta inte är en kommunal verksamhet. Det 
har ej heller tidigare varit kommunens policy att bidra till detta.  

Enligt 6 a § i förordningen med tingsrättsinstruktion (SFS 1996:381) är 
domstolarna skyldiga att utbilda nämndemän. En nämndeman som har utsetts 
för tjänstgöring i domstolen ska genomgå introduktionsutbildning innan 
tjänstgöringen påbörjas. Om en nämndeman har genomgått 
introduktionsutbildningen ska han eller hon genomgå repetitionsutbildning 
inom sex månader efter tjänstgöringsperiodens början. Lagmannen ska, efter 
samråd med Domstolsverket, ansvara för att nämndemännen ges 
introduktions- och repetitionsutbildning och regelbunden information. 

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 71 

Tjänsteutlåtande 

Ansökan 

Beslutet skickas till 
Hälsinglands nämndemannaförening 
Ekonomienheten 
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§ 122 Dnr 2022-000327 - 212 

Granskning av Översiktsplan Sundsvall 2040 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna yttrandet med ändringen att sista meningen i förslaget till yttrande 
tas bort, samt  

att uppdra till kommunledningsförvaltningen att skicka yttrandet med 
ovanstående förändring till Sundsvalls kommun.  

Sammanfattning 
Sundsvalls kommun har erbjudit Hudiksvalls Kommun att yttra sig över 
granskningsversionen för Sundsvalls kommuns översiktsplan 2040. 
Stadsarkitekten har sammanställt ett yttrande där främst våra kommuners 
gemensamma frågor behandlats, så som högprioriterade transportstråk, 
pendling och samverkan. 

Vid sammanträdet framkommer att sista meningen i yttrandet bör tas bort. 

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 76 

Tjänsteutlåtande 

Missiv 

Kungörelse 

 

Beslutet skickas till 
Emma Nordebo Snygg 
Hans Gyllow 
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§ 123 Dnr 2020-000406 - 035 

Elektroniskt medborgarförslag - Cirkulationsplats 
Medskog 

Kommunstyrelsen beslutar 
att anse medborgarförslaget besvarat.  

Sammanfattning 
Henrik Persson, Hudiksvall har väckt ett medborgarförslag som handlar om att 
bygga en cirkulationsplats vid handelsområdet Medskog invid riksväg 84. 
Förslagsställaren har egna erfarenheter av långa köer ut från handelsområdet 
och pekar på risken att kunder avstår från att besöka området om inte trafiken 
får en vettig lösning.  

När handelsområdet Medskog byggdes dimensionerades trafiklösningarna efter 
en uppskattad trafikmängd vilka togs fram i en trafikutredning. Lösningen som 
valdes var en trevägskorsning med vänstersvängsfält för fordon som kommer 
västerifrån på riksväg 84. Ansvaret för att bygga trafiklösningen var 
exploatörens. Efteråt, när handelsområdet etablerats, har trafikmätningar visat 
att faktiskt antal fordon vida överstiger det beräknade antalet och följaktligen är 
vald lösning underdimensionerad. Detta särskilt under perioder med stora 
trafikflöden såsom vid storhelger och lovperioder. 

Det är viktigt att känna till vem som är huvudman eller väghållare och därmed 
ansvarig för de olika trafiklösningarna i området. Som redan nämnts har 
trafiklösningarna som byggts skett via exploatören av området. Inne på 
handelsområdet råder enskilt huvudmannaskap – det innebär att drift och 
eventuell ombyggnad av vägar i området och väg som ansluter till riksväg 84 
hanteras av berörda fastighetsägare. Frågan som många gånger diskuterats om 
att bygga ett högersvängfält ut från området till väg 84 ska alltså avgöras av 
fastighetsägarna, sannolikt i samråd med Trafikverket eftersom väg 84 berörs av 
åtgärden.  

Riksväg 84 är en statlig väg. Det innebär i detta fall att investeringsåtgärder på 
vägen bekostas av den så kallade länsplanen som fastställs av Region 
Gävleborg. Trafikverket genomför sedan åtgärder som beslutats i länsplanen 
och Trafikverket är också sakkunnigt i val av olika lösningar. 

Som framgår av ovanstående är Hudiksvalls kommun inte huvudman för de 
vägar som berörs i Medskogsområdet. Många tror dock att det är kommunens 
ansvar och den uppdelning som beskrivits ovan är inte allmänt känd. Det 
innebär dock inte att kommunen ställer sig passiv till frågan. Tvärtom. 
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Utgångspunkten för kommunens agerande är för det första att man ser risker 
med att dagens trafiksituation kan leda till olyckor med personella och 
materiella skador. Den bristande framkomligheten medför för det andra att 
området riskerar att tappa i konkurrenskraft och får ett sämre rykte. Brist på bra 
förbindelser inom området försvårar för den som åker buss till handelsplatsen, 
dvs motverkar mer hållbara anslutningar, vilket är ett tredje argument. Gång- 
och cykelväg saknas helt till området och inom området. 

Kommunen önskar att handelsområdet kan vara tillgängligt och attraktivt, vilket 
medför att befolkningen kan utföra sina inköp på hemmaplan i stället för att 
åka till andra handelsplatser. Och ett gott intryck av Hudiksvall kan bidra till att 
besöksnäringen utvecklas positivt, vilket också är ett skäl för kommunens 
engagemang i frågan. 

Över tid har kommunen försökt påskynda lösningar genom en rad olika träffar 
med berörda såsom fastighetsägare, handelsföreträdare, Trafikverket, Region 
Gävleborg, Polisen m fl. Kommunen har också tillsammans med berörda parter 
genomfört en så kallad åtgärdsvalsstudie, ÅVS. Detta för att skynda på fortsatt 
arbete. I en ÅVS beskriver man problem som ska lösas och vad lösningarna ska 
syfta till. Sedan väljs lösningar. I aktuellt fall är huvudlösningen en 
cirkulationsplats, i dagligt tal rondell, väster om nuvarande in- och utfart till 
handelsområdet. Den kommer att ha god kapacitet och kan lösa 
anslutningsfrågan både norr och söder om riksväg 84 samt öka trafiksäkerheten.  

I motsats till vad som nämns i kompletteringen till medborgarförslaget är 
Trafikverket så här långt positivt till en sådan lösning. En rad andra åtgärder 
såsom att förbättra för bussresenärer och skapa fungerande gång- och 
cykelvägar föreslås också i denna ÅVS. 

Huvudfrågan blir därefter hur åtgärderna ska finansieras. I ÅVS:en pekas olika 
parter ut för att finansiera olika delar, i stort sett utifrån den ansvarsfördelning 
som nämnts ovan. Kommunen är delansvarig för kollektivtrafikåtgärder och 
insatser för att öka hållbarheten, för att nämna en parts ansvar.  

En viktig men tung kostnadspost är att bygga en cirkulationsplats. I Region 
Gävleborgs Länsplan för perioden 2022-2033 föreslås att det görs en utredning 
om trafiksäkerhet och hållbart resande i Medskogsområdet. Utredningens 
arbete ska ta fram befintliga förutsättningar för oskyddade trafikanters 
möjlighet till att använda vägområdet samt se över behov av åtgärder utifrån 
den s k fyrstegsprincipen (ett sätt att hushålla med resurser) för att öka en 
likvärdig framkomlighet för olika trafikanter till och från handelsområdet. 
Utredningen ska se över behov av trafiksäkerhetsåtgärder, åtgärder för att 
möjliggöra gång- och cykel samt kollektivtrafikens behov.  

10 miljoner kronor avsätts, varav 9,5 miljoner kronor avser åren 2026-2029. 
Den ekonomiska ramen tar höjd för framtida vägplanskostnader, men fastställd 
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finansiering för projektets genomförande tas fram under utredningens 
framdrift. Kostnaden kan således bli förändrad när arbetet fördjupas. 

Kommunen ser framför sig att åtgärderna ligger åtminstone 4-5 år framåt i 
tiden vilket är olyckligt utifrån den rådande situationen. I kommunens remissvar 
på länsplanen ville kommunen tidigarelägga denna insats. 

Förvaltningens motivering  
Hudiksvalls kommun är väl medveten om den problematik som råder i området 
och kommunen har över tid tagit initiativ till olika åtgärder för att påskynda 
lösningar. Det ska påpekas att det är andra än kommunen som är 
huvudansvariga för de olika väglösningarna i området.   

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 83 

Tjänsteutlåtande 

Medborgarförslag 

Komplettering till medborgarförslag 

 

Beslutet skickas till 
Henrik Persson 
Hans Gyllow 
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§ 124 Dnr 2021-000207 - 035 

Elektroniskt medborgarförslag - Cykelbana och 
promenadväg Delsbo-Fredriksfors 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå medborgarförslaget, samt 

att rekommendera förslagsställaren att, istället, skicka förslaget till Region 
Gävleborg som ansvarar för denna fråga.  

Sammanfattning 
Hans Martin Hellquist har väckt ett medborgarförslag om att bygga en gång- 
och cykelväg mellan Delsbo och Fredriksfors. Sträckan är enligt 
förslagsställaren ca 3,2 km.  

Kommunledningsförvaltningen delar synpunkten att en skyddad väg för gående 
och cyklister ökar säkerheten och därmed också benägenheten att färdas utan 
motor mellan orterna.  

Det finns en övergripande ansvarsfördelning för investering i infrastruktur 
mellan olika parter, främst kommunerna och staten, utifrån vem som är 
väghållare. Väg 84 är en statlig väg där investeringsmedel tas från Region 
Gävleborgs länsplan. Att anlägga en gång- och cykelväg på berörd sträcka är 
enligt förvaltningen något som ankommer på staten. 

Kommunen har i arbetet med länsplan framfört synpunkten att en gång- och 
cykelväg bör byggas på statliga vägnätet, dels mellan Iggesund och Hudiksvall 
och dels mellan Hudiksvall och Sörforsa med möjlighet att småningom förlänga 
mot Näsviken. Den sträcka som berörs i medborgarförslaget är inte utpekad. 
Därutöver ska nämnas att Region Gävleborg inte valt att finansiera sträckan 
Hudiksvall-Sörforsa. De ekonomiska medel som finns till förfogande räcker 
inte till alla satsningar som kan vara angelägna. 

Förvaltningens motivering  
I förslaget till översiktsplan som är ute på granskning har kommunen pekat ut 
en ny gång- och cykelväg på det statliga vägnätet i Delsbo på Edevägen, väg 84 
och Sunnansjövägen. Dessutom föreslås en passage för gående och cyklister 
över Dellenbanan. I sammanhanget bedöms dessa vägar nå en större målgrupp 
jämfört med sträckan som berörs i medborgarförslaget. 

Även om kommunen sammantaget inte har något att erinra mot förslaget är 
detta inte det som prioriteras högst i Delsboområdet. Sannolikt är det mer 
effektivt att fokusera på att få ekonomiska medel för de mest prioriterade 
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stråken i Delsbo i stället för att föra upp ytterligare gång- och cykelvägar på en 
önskad lista. Mot den bakgrunden bör förslaget avslås.   

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 81 

Tjänsteutlåtande 

Medborgarförslag 

 

Beslutet skickas till 
Hans Martin Hellqvist 
Hans Gyllow 
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§ 125 Dnr 2022-000017 - 035 

Elektroniskt medborgarförslag - Cykelväg Iggesund - 
Idenor 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå medborgarförslaget, samt 

att rekommendera förslagsställaren att, istället, skicka förslaget till Region 
Gävleborg som ansvarar för denna fråga.  

Sammanfattning 
Maria Backström, Hudiksvall, föreslår att den gång- och cykelväg som planeras 
längs gamla E4:an mellan Iggesund och Hudiksvall och som enligt 
Trafikverkets förslag slutar vid Idenors-Vivägen förlängs till befintlig cykelväg i 
Idenor/Visvall. 

Region Gävleborg har i länsplanen 2022-2033 anvisat medel för byggnation av 
en gång- och cykelväg, GC-väg, längs väg 583 (Gamla E4:an) mellan Iggesund 
och Hudiksvall, en sträcka på ca 6 km. Enligt planen ska åtgärden bli klar under 
åren 2026-2029. Trafikverket arbetar med en s k vägplan för denna åtgärd.  

Hudiksvalls kommun har i planarbetet hela tiden hävdat att GC-vägen ska 
byggas för hela sträckan till Hudiksvall med anslutning vid Gammelbansvägens 
östra del. Kommunen anser att staten borde se till ett helhets- och 
systemperspektiv där satsningen på GC-väg mellan dessa två största tätorter i 
kommunen blir ofullständig då en viktig länk annars riskerar att saknas. Ett 
ytterligare skäl är att en anslutning via Idenors-Vivägen är olämplig utifrån 
backar, bro, kurvor m m. Kopplingen mot Medskog och Sörporten, som 
möjliggörs av en längre sträckning längs väg 583, är också angelägen. 

Medborgarförslaget bygger på förutsättningen att Trafikverket väljer att avsluta 
GC-vägen i Dammsveden vid Idenors-Vivägen. Då kommer det att vara en 
sträcka på ca 1 km som saknar belysning och en sträcka på drygt 2 km utan 
gång- och cykelväg. Detta blir följden om inte kommunen väljer att försöka lösa 
anslutningen på det kommunala vägnätet längs Idenors-Vivägen.  

Förvaltningen ser framför sig att kommunen framgent kan behöva ta ställning 
till förutsättningarna för att bygga en länk mellan befintligt GC-vägnät i staden 
och den statliga gång- och cykelvägen mellan Iggesund och Hudiksvall. Det 
vore emellertid i detta skede förhastat att föregripa Trafikverkets arbete med 
vägplan och de slutliga finansieringsfrågorna i länsplanen. Frågan som väcks i 
medborgarförslaget får därför prövas längre fram givet att den blir aktuell. 
Medborgarförslaget bör mot den bakgrunden anses vara besvarat.  
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Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 82 

Tjänsteutlåtande 

Medborgarförslag 

 

Beslutet skickas till 
Maria Backström 
Hans Gyllow 
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§ 126 Dnr 2021-000596 - 008 

Motion - Anlägg blomsterängar för pollinerande 
insekters överlevnad 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad.  

Sammanfattning 
I november 2021 inkom Kent Sjöberg, Peter Åkerström, Lars Österberg och 
David Lindelöf, samtliga kristdemokraterna, med en motion om anläggning av 
blomsterängar. 

Arbete för att främja den biologiska mångfalden är mycket viktigt. Kommunen 
har sedan många år ett arbete för att främja ängsväxter och de insekter som är 
kopplade till dessa. Det befintliga arbetet bidrar i rätt riktning men det skulle 
behövas mer arbete. Inga specifika resurser för ett sådant arbete finns avsatta 
utan det arbetet har skett inom budget samt med visst nationellt stöd i form av 
jordbrukarstöd samt lokalt naturvårdsbidrag (LONA) för specifika insatser i 
projektet, Pollineringsprojekt Hudiksvall 2020-2022.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 89 

Tjänsteutlåtande 

Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 127 Dnr 2022-000185 - 008 

Motion - in och utfarten vid handelsområdet Medskog 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen vara besvarad.   

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) har väckt en motion om att kommunen ska samla alla 
berörda aktörer för problematiken vid Medskogs handelsområde för att 
diskutera ett hållbart ekonomiskt alternativ. Motionen anses vara besvarad 
utifrån de olika insatser som kommunen redan genomfört och samtidigt som 
det är viktigt att de aktörer som är ansvariga för att lösa problemen kliver fram. 

Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till planutskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till planutskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller planutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 84 

Tjänsteutlåtande 

Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 128 Dnr 2018-000207 - 008 

Motion om Teknikcentrum för alla 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen.  

Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD) har väckt en motion om att utreda förutsättningarna för 
att skapa ett Teknikcentrum som, särskilt hos barn och unga, väcker intresse för 
teknik och naturvetenskap och som i förlängningen kan leda till ökat 
entreprenörskap. Motionen innehåller även förslag om ett museum där 
Hudiksvalls tekniska historia presenteras samt samarbeten med akademi och 
näringsliv. Motionen avslås främst med hänsyn till att det redan pågår ett 
omfattande arbete och samarbete inom teknikområdet och att ett 
Teknikcentrum skulle kräva stora personella och ekonomiska resurser.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 

Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 129 Dnr 2016-000147 - 000 

Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  

Sammanfattning 

Hälsingerådet 
Vid sista mötet med Hälsingerådet avhandlades bland annat följande frågor: 

- presentation av nya medarbetare 

- handlingsplan för lokalproducerad mat 

- utvecklingsplan 

- besök från Högskolan Gävle 

- styrelseportal 

 

Sundsvallsregionen 
-önskemål om studieresa till "Familjen  Helsingborg" 

 

Övrig information 
Kommundirektör Bengt Friberg rapporterar kring krigssituationen i Ukraina 
och kommunens tilldelning av mottagandeplatser.  
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§ 130 Dnr 2016-000142 - 003 

Meddelande Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna.  

Sammanfattning 
1. Styrelsemöte samordningsförbund Gävleborg 2022-04-19 

2. Ovanåkers beslut om samverkansavtal gemensam lön.  
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Plats och tid Rådhussalen Kulturhuset, tisdagen 7 juni 2022 kl 09:00-11:40 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande § 94-101, 103-130 
Per Svensson (S) § 102 
Annika Huber (S) 
Henrik Berglund Persson (S) § 94-101, 104-109, 111, 113-130 
Bo Nilsson (S) § 102-103, 110, 112 
Gerd Olsson (S) 
Kent Kanon (S) 
Jonas Holm (M) §94-101, 103-130 
Anita Höglund (M) § 102 
Peter Lagerqvist (M) 
Adam Rydstedt (M) 
Caroline Schmidt (C) § 94-101, 103-130 
Jörgen Bengtson (C) § 102 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Anton Stark (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) § 94-101, 103-130, ordf § 102  
Ulrica Högbergh (V) § 94-101, 103-130 
Alf Norberg (V) 
Peter Åkerström (KD) § 102 
Patrik Nilsson (SD) 
 


Ersättare 
 


Bo Nilsson (S) § § 94-101, 104-109, 111, 113-130 
Per Svensson (S) § 94-101, 103-130  
Jim Svensk Larm (S) 
Anita Höglund (M)§ 94-101, 103-130 
Jörgen Bengtson (C) § 94-101, 103-130 
Lars Sjögren (L) 
Peter Åkerström (KD) § 94-101, 103-130 
Olle Jonsson (V) 
Matts Persson (C) 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef 
Kent Lundqvist, personalchef Maria Larsson och utvecklingschef Magnus Ernström 


Justerare Jan-Erik Jonsson (C) 
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§ 94 Dnr 2021-000001 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2022 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna informationen.   


Sammanfattning 
Ekonomichef Kent Lundquist redovisar majrapport samt årsprognos. 
Nämnderna visar på ett resultat på – 25, 2 miljoner kronor. Årsprognosen för 
hela kommunen är + 81,0 miljoner kronor. 


Kent Lundqvist informerar även att kommunstyrelsens resultat till och med 31 
maj är 10,5 miljoner kronor. Det positiva resultatet beror bland annat på 
vakanser på stabsenheten och löneenheten samt intäkter för stadsnätet. 
Årsprognosen är dock - 0,1 miljoner kronor.  


Personalchef Maria Larsson informerar om den totala frånvaron. Den totala 
frånvaron april 2022 var 3,89 dagar gentemot 3,82 dagar april 2021.  
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§ 95 Dnr 2022-000241 - 007 


Svar på revisionsrapport - Granskning av 
årsredovisningen 2021 Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att av rapportens sammanfattning framgår att årsredovisningen har upprättats 
enligt lagens krav och god redovisningssed. Den ger en rättvisande bild av 
verksamhetens resultat och ekonomiska ställning, samt 


att med godkännande överlämna yttrande över rapporten ”Granskning av 
årsredovisning 2021” till revisionen 


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat Hudiksvalls kommuns 
årsredovisningen 2021. 


Kommunfullmäktige har beslutat att uppdra till kommunstyrelsen att lämna 
yttrande, över revisionens slutsatser och rekommendationer, för att behandlas i 
kommunfullmäktige vid mötet den 26 september 2022. 


Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Kommunrevisionen noterar/rekommenderar följande: 


Inför upprättande av kommande års årsredovisningar säkerställa att 
förvaltningsberättelsen lämnar de upplysningar som gällande lagstiftning och 
RKR´s rekommendation R15 anger 


Svar: Kommunstyrelsen har inget att invända 


Utreda beräkning av pensionsavsättning från KPA med anledning av den reserv 
som finns upptagen i balansräkningen utifrån bedömd osäkerhet i erhållen 
beräkning. 


Svar: Reserveringen har gjorts med hjälp av PWC:s pensionsexperter.  


Kommunstyrelsen bör årligen göra en översyn och bedömning huruvida 
kommunen ska vidta åtgärder för anpassning till RKR´s rekommendation R4 
gällande avskrivning på årets avskrivningar i materiella anläggningstillgångar.                      


Svar: Kommunstyrelsen ska undersöka om det går att genomföra på ett 
tidseffektivt sätt. 
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Avsättning för gratifikation till kommunens anställda har skett om 27,1 mkr, 
vilket är en avvikelse mot LKBR och RKR´s rekommendation R9. Av 
rekommendationen framgår att en avsättning ska redovisas i balansräkningen 
om kommunen har en legal förpliktelse på balansdagen. Beslut om att ge 
personalen gratifikation för arbetsinsatser avseende 2021 fattades vid 
Kommunstyrelsen 2022-02- 08, varvid vi konstaterar att någon legal förpliktelse 
inte förelåg per 2021-12-31. Avvikelsen redovisades öppet i kommunens 
årsredovisning under avsnittet redovisningsprinciper. 


Svar: Kommunstyrelsen valde, trots kunskap om revisionens bedömning, att 
kostnadsföra gratifikationen det år den avser, dvs 2021.   


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 88 


Tjänsteutlåtande 


Kommunfullmäktige 2022-04-25 § 63 


Revisionsrapport 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 96 Dnr 2022-000311 - 024 


Partiell inlösen av intjänad pensionsrätt 2022 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att partiell inlösen av intjänad pensionsrätt ska ske med ett belopp om ca  
20 miljoner kronor inklusive särskild löneskatt,  


att detta finansieras med medel ur avsatta pensionsmedel, samt 


att den resultatpåverkan detta medför ska vara undantaget balanskravet.      


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun hade i bokslutet 2021 en pensionsskuld som uppgick till 
583 mkr som avser pensioner intjänade före 1998. Denna pensionsskuld 
redovisas inte i balansräkningen Skulden ligger som ansvarsförbindelse och 
hanterades som ”pay as you go” och därför uppstår kostnaden när den 
utbetalas. Detta sätt att hantera pensionsskulden innebär att nuvarande 
befolkning i Hudiksvalls kommun ska bära pensionsutbetalningar av tidigare 
intjänade pensionsförmåner.  


Sedan 1998 är tjänstepensionen i huvudsak avgiftsbestämd och utbetald till den 
anställdes pensionsförvaltare. För anställda med löner över taket i det allmänna 
pensionssystemet finns det emellertid även en förmånsbestämd pension. Detta 
åtagande redovisas som en skuld men den är till skillnad från den tidigare 
uppbyggda pensionsskulden kostnadsförd. Administrationen av detta sköts 
efter en upphandling av KPA. 


De pengar (190 miljoner kronor) som Hudiksvalls kommun erhöll i samband 
med försäljningen av Hudiksvalls Energiverk AB har kommunen använt till att 
bygga upp en värdepappersportfölj för tryggande av kommande 
pensionsutbetalningar och som vid senaste bokslutet hade ett bokfört värde ca 
281,2 miljoner kronor (även marknadsvärde).  


Kommunen har sedan tidigare upphandlat denna försäkringslösning och det är 
Skandia som är kommunens avtalspart. Kommunen genomförde 2019 en 
partiell inlösen av pensioner på ca 245,6 miljoner kronor hos Skandia. Denna 
tjänsteskrivelse föreslår en påfyllning av den försäkringslösningen.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 68 
Tjänsteutlåtande 
Försäkringslösning 
 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 97 Dnr 2021-000566 - 060 


Firmateckning 2022 


Kommunstyrelsen beslutar 
enligt kommunledningsförvaltningens förslag.     


Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsens besluta följande för 
2022: 


att kommunens firma tecknas av kommunstyrelsens ordförande Mikael 
Löthstam eller vice ordförande Jonas Holm, jämte kommundirektör Bengt 
Friberg eller ekonomichef Kent Lundquist. 


att bemyndiga endera kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, 
kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent Lundquist eller teknisk 
chef Anna Karin Ragnarsson, att tillsvidare eller genom den de i sitt ställe utser, 
väcka, utföra och bevaka Hudiksvalls kommuns talan vid över- och 
underdomstolar, exekutionssäten och hos andra myndigheter samt vid 
förrättningar av olika slag, samt att vid konkurs eller exekutiv auktion bevaka 
kommunens talan och utöva dess rösträtt, 


att delegera generell attesträtt som attestant för samtliga kommunstyrelsens 
konton till ordföranden Mikael Löthstam, förste vice ordföranden Jonas Holm, 
kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent Lundquist, ekonomerna 
Magnus Kaulich, Anna-Maria Berglund, Jenny Lindberg, Ulrika Sundberg, 
Ebba Hägg, Agneta Johansson och Lena Johansson. Ordinarie attestant skall 
alltid underrättas när generell attesträtt utnyttjas, 


att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, förste vice 
ordföranden Jonas Holm, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent 
Lundquist, ekonomerna Magnus Kaulich, Anna-Maria Berglund, Jenny 
Lindberg, Ulrika Sundberg, Ebba Hägg, Agneta Johansson, Caroline Blixt och 
Lena Johansson, ekonomihandläggarna Kristina Holm, Tina Hallin, Carina 
Olsson, Elisabeth Gafvelin och Anita Svensson att, två i förening, för 
Hudiksvalls kommunstyrelse underteckna utbetalningar från Hudiksvalls 
kommuns bankräkningar och Hudiksvalls kommuns plusgirokonton, 


att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, förste vice 
ordföranden Jonas Holm, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent 
Lundquist, ekonomerna Magnus Kaulich, Anna-Maria Berglund, Jenny 
Lindberg, Ulrika Sundberg, Ebba Hägg, Agneta Johansson, Caroline Blixt och 
Lena Johansson, ekonomihandläggarna Kristina Holm, Tina Hallin, Carina 
Olsson, Elisabeth Gafvelin och Anita Svensson att, två i förening, för 
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Hudiksvalls kommunstyrelse underteckna utbetalningar från Hudiksvalls 
kommuns donationsfonders (innefattande Jon Anderssons hjälpstiftelse, 
Allmänna hjälpstiftelsen, Barnavårdsstiftelsen, Sjukvårdsstiftelsen, 
Grundskolestiftelsen, Gymnasiets allmänna stipendiestiftelse, Gymnasiets 
regionala elevstiftelse, Gymnasiets allmänna elevstiftelse, Gymnasiets enskilda 
elevstiftelse, AB Iggesunds bruks stipendiestiftelse, Lehmans lärarstipendier 1 
och 2, R Frykmans stipendiestiftelse, Sundbergs musikstipendiestiftelse, L L 
Lundströms musikstiftelse, Sångarförbundets stipendiestiftelse, C A Wirkmans 
minnesstiftelse, Lars Jonssons egnahemsstiftelse, Stens fontänfond, 
Trädgårdssällskapets trädgårdsfond, Anna Anderssons gåva, Ethel och Alvar 
Åhs gåvofond) bankräkningar samt  


att bemyndiga kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef Kent Lundquist, 
ekonomerna Magnus Kaulich, Jenny Lindberg, Leonard Winter och Ulrika 
Sundberg att, två i förening, teckna Hudiksvalls kommun vid ärenden och avtal 
som berör kommunens medelsförvaltning och penninghantering 
(Kommunfullmäktige 2010-06-21, § 82, Kommunstyrelsen 2013-04-25, § 115, 


att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, 
kommunstyrelsens förste vice ordförande Jonas Holm, kommundirektör Bengt 
Friberg samt ekonomichef Kent Lundquist att, två i förening, uppta nya lån och 
omsätta lån inom av kommunfullmäktige fastställd årlig ram samt teckna 
skuldförbindelse, 


att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande Mikael Löthstam, 
kommunstyrelsens förste vice ordförande Jonas Holm, kommundirektör Bengt 
Friberg samt ekonomichef Kent Lundquist att två i förening, teckna borgen 
inom av kommunfullmäktige fastställda årliga ramar gällande ny upplåning och 
omsättning av lån för kommunens bolag.   


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Mikael Löthstam 
Bengt Friberg 
Jonas Holm 
Anna-Karin Ragnarsson 
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§ 98 Dnr 2022-000202 - 800 


Remiss avseende Regional kulturplan Gävleborg 2023-
2026 Ett engagerat konst- och kulturliv för hållbar 
utveckling 


Kommunstyrelsen beslutar 
att anta yttrandet som Hudiksvalls kommuns synpunkter på Regional kulturplan 
Gävleborg 2023-2026 - Ett engagerat konst- och kulturliv för hållbar 
utveckling.  


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har bjudits in för att lämna synpunkter på förslaget till 
regional kulturplan Gävleborg 2023-2026. Den regionala kulturplanen är det 
dokument som beskriver de politiska ambitionerna för den regionala 
kulturverksamheten. Dokumentet är framtaget efter en gedigen dialogprocess 
med länets kommuner, föreningsliv och kulturskapare. 


Kultur-och fritidsnämnden har tagit fram ett yttrande.   


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Ulrica Högbergh (V) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
allmänna utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 85 


Kultur- och fritidsnämnden 2022-05 §  40 


Tjänsteutlåtande 


Protokoll Region Gävleborg 


Regional kulturplan 


Missiv 


 


Beslutet skickas till 
Region Gävleborg 
Kultur- och fritidsnämnden 
Anna Lindqvist 
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§ 99 Dnr 2022-000309 - 889 


Remiss - Regional Biblioteksplan Gävleborg 2023-2026 
Kommunstyrelsen beslutar 
att anta förslaget till remissvar gällande Regional biblioteksplan Gävleborg 
2023-2026.  


Sammanfattning 


Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Enligt bibliotekslagen ska varje kommun och landsting eller region ha en aktuell 
biblioteksplan. Planen beskriver Region Gävleborgs riktning och ambition för 
den samlade biblioteksverksamheten åren 2023-2026. 


Eftersom Region Gävleborg och länets kommuner samarbetar genom 
Helgebiblioteken är biblioteksplanen av betydelse för Hudiksvalls kommun. 


Dialoger har förts med länets folkbibliotekschefer på två ordinarie 
styrgruppsmöten och under ett separat möte under 2021. Därmed kan det 
konstateras att planen är väl förankrad bland länets kommuner. 


Hudiksvalls kommun anser att förslaget till biblioteksplan är väl genomarbetad. 
De utvalda fokusområdena har förutsättningar att bidra till en positiv utveckling 
av den samlade biblioteksverksamheten i Gävleborg. Önskvärt vore ändå: 


•Ett större fokus på källkritik och hur biblioteket på regional nivå kan samverka 
med folkbiblioteken för att erbjuda länsinvånarna relevanta 
bildningsmöjligheter inom området. I dagens medielandskap blir det allt 
viktigare för enskilda människor att kunna sålla och bearbeta information som 
sprids i högt tempo. 


• En ambition att anställa utbildade bibliotekarier på regionens egna 
folkhögskolor.  


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 86 
Kultur- och fritidsnämnden 
Tjänsteutlåtande 
Missiv 
Regional biblioteksplan 


Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden, Anna Lindqvist, Johan Anderung 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


15(60) 
Sammanträdesdatum 


2022-06-07 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 100 Dnr 2022-000298 - 100 


Tillämpning av kommunfullmäktiges beslut avseende 
taxa för utlämnande av allmän handling  


Kommunstyrelsen beslutar 
att anta tillämpningen av kommunfullmäktiges beslut avseende taxa för 
utlämnade av allmän handling.  


Sammanfattning 
Regeringens digitaliseringsstrategi "För ett hållbart digitaliserat Sverige" har ett 
övergripande mål att Sverige ska vara bäst i världen på att använda 
digitaliseringens möjligheter. Regeringskansliet säger att offentlig sektor ska 
utgå från digitalt först som är en princip att digitala tjänster, när det är möjligt 
och relevant, ska vara första hands val i kontakt med privatpersoner och företag 
- det gäller alltså även oss i Hudiksvalls kommun. 


Det innebär förändringar för invånarna och kommunens verksamheter som ska 
leda till effektiviseringar, hållbart resursutnyttjande, ökad tillgänglighet och 
transparens som främjar demokratin och ökar människors livskvalitet. 


Det digitala informationsflödet i samhället ökar liksom den informationsmängd 
som Hudiksvall kommun hanterar digitalt, vilket har lett till att förvaltningarna 
har skapat sina egna rutiner för hur detta ska hanteras. Kommunfullmäktige har 
den 2017-04-24 fattat beslut om gällande taxa för utlämnande av allmän 
handling. Taxebeslutet rör dock bara handlingar som lämnas ut på papper. Idag 
kan, och ska, stora delar av utlämnandet av allmänna handlingar ske digitalt 
varför det också bör regleras i vilka fall att sådant utlämnande ska vara förenat 
med en kostnad.   


Enligt tidigare gällande beslut ska kommunen ta betalt för utlämnade av 
pappershandlingar enligt följande: 


•Papperskopia sida 1-9: Ingen kostnad 


•Papperskopia 10 sidor eller mer: 55 kronor samt 2 kronor för varje sida utöver 
sida 10  


Detta föreslås nu kompletteras med att:  
• Handlingar som finns lagrade elektroniskt e-postas kostnadsfritt. En avgift tas 
ut för beställningar som omfattar tio handlingar eller mer. Avgiften är då 
densamma som för pappershandlingar, vilket innebär 55 kronor för den 10e 
handlingen samt 2 kronor för varje tillkommande handling.  
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• För material som måste skannas in tas avgift ut om i enlighet med beslut som 
gäller för pappershandlingar.  


När avgift inte ska tas ut  


Avgift ska inte tas ut när följande organ eller personer begär ut handlingen:  


•  Andra kommuner, landsting/regioner, statliga myndigheter   


•  Forskare 


•  Massmedia  


•  Förtroendevalda   


Då avgiften för att fakturera har beräknats till 50 kronor ska belopp som 
understiger 100 kronor inte faktureras.  


Inte heller tas avgift ut för kopia av allmän handling om sökande redan erlägger 
ansöknings- eller annan avgift enligt lag, exempelvis vid bygglov.  


En kopia/avskrift av beslut som riktar sig till den som begär handlingen, är 
avgiftsfri för denne vid ett (1) tillfälle, så länge denne är part.  


Maxbelopp för kopiering ur handlingar vad gäller elevakt, akt hos 
överförmyndarnämnden, hälso- och sjukvård- eller socialtjänstjournaler som rör 
beställaren själv (där beställaren själv är eller har varit part) är 300 kronor.  


Särskilda fall  
Vid uppenbara fall av missbruk, exempelvis om en större mängd kopior delas 
upp i flera beställningar i syfte att uppnå avgiftsfrihet, får kommunen ta ut 
avgift från första sidan. I det fall en enskild frekvent har begärt kopior av 
allmänna handlingar men inte betalat föreskriven avgift kan kommunen kräva 
att den enskilde betalar hela eller del av föreskriven avgift i förskott. 
Uppkommer tvekan om handling ska avgiftsbeläggas eller inte, avgörs frågan av 
vederbörande nämnd/styrelse eller, efter delegation, av därför utsedd 
tjänsteman.     


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 72 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Samtliga Nämnder och förvaltningar 
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§ 101 Dnr 2022-000243 - 004 


Inköp och finansiering datorer för förtroendevalda 
mandatperioden 2023-2026 
Kommunstyrelsen beslutar 
att investera i 200 stycken bärbara datorer och 20 stycken Powerbanks till en 
kostnad av ca 2 miljoner kronor, samt  


att finansieringen sker från kommunstyrelsens anslag för oförutsedda medel.  


Sammanfattning 
Sedan det senaste inköpet utav teknik till Hudiksvalls kommuns 
förtroendevalda har en stor utveckling och förändring påverkat oss alla. Dels 
har tydligheten och behovet utav att arbeta digitalt skärpts markant, dels har vi 
alla genomgått en lång period som påverkats utav pandemin. Kommunen har 
både utmanats och blivit mer bekväma i och sett nödvändigheten i att ha 
tillgången till digitala möten. Under de senaste fyra åren har även flera nya 
myndigheter startats med tydliga uppdrag för ett digitaliserat Sverige. 


Ett digitalt möte är inte enbart att det hålls via ett digitalt mötesrum (ex Teams 
eller Zoom). Att ha digitala möten eller en digitaliserad process innebär att 
flödena runt omkring mötet också hanteras digitalt. Det handlar om att 
dagordningen finns digitalt (ex via Assistenten) och därmed kan även alla 
handlingar hanteras digitalt. Protokoll, signeringar, möteshanteringen, 
presentationer, deltagarlistor med mera blir också tillgängligt och hanteras 
digitalt. I förlängningen blir också efterhanteringen utav möten digital till 
exempel vid utlämning av handlingar, presentation utav beslut och protokoll 
samt diarium och arkiv. Så om mötesdeltagarna träffas fysiskt i ett rum eller om 
alla eller delar deltar fysiskt och några digitalt spelar egentligen ingen större roll 
utifrån att mötena är digitala.  


Att arbeta utifrån digitala processer och att digitalisera våra verksamheter är ett 
uppdrag från regeringen och finns bland annat i För ett hållbart digitaliserat 
Sverige – en digitaliseringsstrategi (N2017/03643/D).  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 73 
Tjänsteutlåtande 
Allmänna utskottet 2022-04-28 § 48 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Henrik Adestedt 
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§ 102 Dnr 2020-000296 - 735 


Begäran om utökad kommunal borgen för Skyttegillet 
(Björkberg) 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att Hudiksvalls kommun utökar sitt kommunala borgensåtagande till 
Kooperativ hyresrättsförening Skyttegillet i Hudiksvall till högst 400 miljoner 
kronor för finansiering av de beslutade åtgärderna för ett vård- och 
omsorgsboende för äldre med 96 lägenheter 


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-12-21 (KF § 1419 Dnr 2020-000296-735) 
att lämna kommunal borgen på 312 miljoner kronor till Kooperativ 
hyresrättsförening Skyttegillet i Hudiksvall för finansiering av de beslutade 
åtgärderna för byggande av ett vård- och omsorgsboende för äldre med 96 
lägenheter. Styrelsen för föreningen har nu inkommit med en begäran om 
utökad kommunal borgen till maximalt 400 miljoner kronor. Det ses som en 
förutsättning för att kunna genomföra projektet enligt de planer som förelegat 
och är en gardering för ökade oförutsedda utgifter. Förklaringen är den stora 
kostnadsökning som skett med anledning av kriget i Ukraina och den 
materialbrist som uppstått efter covid 19.  


Med tanke på att det planerade boendet Skyttegillet har bedömts absolut 
nödvändigt i den strukturplan som social- och omsorgsnämnden antagit är det 
viktigt att byggnationerna kommer i gång. Det är dock angeläget att den 
kommunala borgen är att se som ett övre tak och att styrelsen för föreningen 
gör vad som är möjligt för att hålla kostnaderna nere utan att försämra 
förutsättningarna för att uppnå de mål som förelegat med boendet och det antal 
boendeplatser som bestämts.  


Beslutsgång 
Mikael Löthstam (S), Henrik Berglund Persson (S), Jonas Holm (M), Ulrica 
Högbergh (V) och Caroline Schmidt (C) anmäler jäv och deltar inte vid 
handläggning av och beslut i ärende. 


De ersätts (i samma ordning) av Per Svensson (S), Bo Nilsson (S), Anita 
Höglund (M), Peter Åkerström (KD) och Jörgen Bengtson (C). Ålderman 
Bengt-Åke Nilsson (C) tjänstgör som ordförande vid detta ärende. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 103 Dnr 2022-000195 - 047 


Medelstilldelning Samordningsförbund Gävleborg 2023 
Kommunstyrelsen beslutar 
att, under förutsättning att samtliga kommuner gör detsamma, godkänna 
medlemsavgiften på 575 641 kronor för samordningsförbundet Gävleborg år 
2023.  


Sammanfattning 
Samordningsförbundet Gävleborg har till sina medlemmar föreslagit en höjning 
av medlemsavgifterna för 2023. För Hudiksvall innebär det en ökning med 170 
380 kronor jämfört med 2022, vilket totalt innebär 575 641 kronor för nästa år. 
Förbundet önskar svar senast den 3 juni 2022.  


Medlemsavgift i relation till utfall för Hudiksvall för 2022   


 


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärendet. Han ersätts av Bo Nilsson (S).  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 79 
Tjänsteutlåtande 
Underlag till medlemmarna 
Underlag för lokal dialoger 
 


Beslutet skickas till 
Samordningsförbund Gävleborg, Ekonomienheten, Ulrika Wenn 
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§ 104 Dnr 2022-000300 - 042 


Årsredovisning 2021, kommunala bolag Glada 
Hudikhem AB 


Kommunstyrelsen beslutar 
att anse att Glada Hudikhem AB bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt, 


att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna i enlighet med 
bolagsordningen, samt 


att lägga bolagets årsredovisning till handlingarna.      


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen skall enligt 6 kap. 9 § Kommunallagen utöva en förstärkt 
uppsiktsplikt över kommunala bolag. Kommunstyrelsen ska enligt 
kommunallagen 10 kap 3 § årligen bedöma om bolagets verksamhet varit 
förenligt med ändamålet som kommunfullmäktige fastställt. Kommunallagen 
innehåller inga särskilda bestämmelser om hur granskningen ska gå till. Det är 
alltså upp till varje kommun att definiera vad uppsikten omfattar och hur 
arbetet ska bedrivas.  


Kommunstyrelsens prövning görs i samband med hanteringen av bolagets 
årsredovisning. Om kommunstyrelsen finner att bolaget inte bedrivit 
verksamheten enligt ändamålet, ska kommunstyrelsen lämna förslag till 
fullmäktige om så kallade nödvändiga åtgärder. 


Ändamålet med bolagets verksamhet är att främja i första hand kommunens 
försörjning med bostäder och kommersiella lokaler.  


Nya lägenheter på Kattvikskajen byggs och projektet håller tid och kostnader 
och inflyttning sker i september 2022. Under våren startade ett arbete i syfte att 
utveckla bolagets varumärke och arbetssätt. Arbetet utmynnade bland annat i 
att fullmäktige i december beslutade att bolaget ska byta namn till Glada 
Hudikhem AB.  


Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har kontrollerat att Glada Hudikhem AB bedrivit verksamhet 
enligt kommunens företagspolicy, ägardirektiv och bolagsordning. Granskning 
av bolagens årsredovisning, förvaltningsberättelse och revisionsrapport har 
genomförts. Förvaltningens sammantagna bedömning är Glada Hudikhem AB 
bedrivit verksamhet som varit förenligt med kommunfullmäktiges uppdrag. 


 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


22(60) 
Sammanträdesdatum 


2022-06-07 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 74 


Tjänsteutlåtande 


Årsredovisning 


Beslutet skickas till 
Glada Hudikhem 
Ekonomienheten 
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§ 105 Dnr 59062 


Information från Hälsingerådet 


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.   


Sammanfattning 
Utvecklingschef/samordnare Magnus Ernström från Hälsingerådet presenterar 
sig själv och sina tankar kring Hälsingerådet. Informationen omfattar bland 
annat två kollegor som börjar i september, organisation, hållbar utveckling, 
kommunal samverkan, finansiering och Hälsinglands styrkor.  
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§ 106 Dnr 2022-000341 - 042 


Budget samt skattesats 2023 samt plan för 2024-2026 


Kommunstyrelsen beslutar 
att kommunledningsförvaltningen ges i uppdrag att till den 31/12 2022 ta fram 
två olika områden för solcellsparker, utöver de tankar som finns på en 
solparksanläggning på Ulvberget.  


att kommunledningsförvaltningen ges i uppdrag till den 31/12 2022 att ta fram 
förslag på fler platser för etablering av uthyrningsstugor i Skärgården. 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  


att fastställa skattesatsen till 21,61,  


att fastställa fullmäktiges verksamhetsmål,  


att fastställa de finansiella målen för 2023 samt plan för 2024 – 2026,  


att fastställa drift och investeringsbudgeten för 2023 samt plan för 2024 – 2026,  


att Social- och omsorgsnämndens budget tillförs 22 miljoner kronor för riktade  
omställningsåtgärder för 2023 och 2024,  


att Lärandenämnden tillförs 5 miljoner kronor till driftbudgeten 2023 - 2024 för  
inköp av datorer mm,   


att Tekniska nämnden tillförs 1 miljon kronor fördelat med 0,5 miljoner kr per 
år 2023 och 2024 till underhåll av kommunala badplatser, bryggor, grillplatser 
samt spår och leder,  


att Kultur- och fritidsnämnden tillförs 0,8 miljoner kronor för stöd till 
föreningslivet, samt, 0,5 miljoner kronor till ökat stöd till bildningsförbunden 
årligen, samt 0,4 miljoner kronor tillförs 2023 - 2024 till arbetet med mänskliga 
rättigheter och demokrativerkstan.  


att Kommunstyrelsen tillförs 0,5 miljoner kronor till olika insatser inom ramen 
för BiD under 2023 och 2024, att arbetet under 2024 ska utvärderas för att se 
effekterna och resultat av BiD i kommunen, som grund för eventuella fortsatta 
satsningar.  


att ge Kultur- och fritidsnämnden i uppdrag i samverkan med föreningslivet ta 
fram deras kommande investeringsbehov i egna anläggningar de kommande 10 
åren,  
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att ge Kultur- och fritidsnämnden och Glysisvallen AB i uppdrag att ta fram en 
plan för investeringsbehoven i kommunala fritidsanläggningar för de 
kommande 10 åren.  


att i investeringsbudgeten avsätta 1,5 miljon kronor till Isbana/multisportarena i 
Borgarparken.  


Sammanfattning 
Föreligger vid sammanträdet förslag på budget och skattesats 2023 samt plan 
för 2024--2026 samt uppdrag i samband med budget 2023 från respektive 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Miljöpartiet (majoriteten), Centerpartiet, 
Vänsterpartiet, Kristdemokraterna samt Sverigedemokraterna.  


Beslutsgång 
Ordföranden framställer proposition om bifall dels till majoritetens 
budgetförslag, dels till vänsterpartiets förslag, dels till sverigedemokraternas 
förslag, dels till kristdemokraternas förslag och dels till centerpartiets förslag, 
och finner att kommunstyrelsen bifaller majoritetens förslag.  


Beslutsunderlag 
Budget och skattesats 2023 samt plan för 2024–2026 samt uppdrag i samband 
med budget, från S, M och MP (majoriteten) 


C:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026  


V:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026  


KD:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026 


SD:s förslag till budget 2023 samt plan för 2024–2026 


 


Beslutet skickas till 
Bengt Friberg 
Ulrika Wenn 
Kommunfullmäktige 
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§ 107 Dnr 2021-000308 - 040 


Omställningsresurser inom social- och 
omsorgsnämndens äldreomsorgsverksamhet 


Kommunstyrelsen beslutar 
att, ur kommunstyrelsens anslag för oförutsett, ge social- och omsorgsnämnden 
ekonomiskt utrymme under 2022 motsvarande 10 miljoner kronor för att 
förstärka äldreomsorgen, samt  


att i budgetarbetet för 2023 beakta behovet av extra omställningsmedel till 
social- och omsorgsnämnden 


Sammanfattning 
Liksom i många andra kommuner har det, även i Hudiksvall, varit svårt under 
senare år att få social- och omsorgsverksamheternas budgetar att räcka till. 
Inom vissa områden kan man dock vid jämförelser med andra kommuner 
konstatera att kostnadsnivåerna är ganska höga.  


För att mer effektivt kunna nyttja kommunens samlade resurser för att arbeta 
med effektiviseringar och kvalitetssäkringar beslutade kommunstyrelsen att 
tillfälligt överföra social- och omsorgsförvaltningen till 
kommunledningsförvaltningen 2021-06-08 (Dnr 2021-000308-040). En 
förlängning av det beslutet togs 2022-03-01 fram till 2022-12-31 


 Kommunledningsförvaltningen/Social- och omsorgsförvaltningen arbetar nu 
fokuserat med att skapa balans i social- och omsorgsnämndens ekonomi samt 
att säkerställa kvalitet och patientsäkerhet för de verksamheterna är till för. 
Dessutom behöver insatser genomföras för att säkerställa en god arbetsmiljö 
som skapar förutsättningar för chefer och medarbetare så att de kan utföra sina 
uppdrag i organisationen. 


På längre sikt är det förändringsarbete som framgår av den av social och 
omsorgsnämnden antagna strukturplanen helt avgörande. Andelen platser inom 
vård- och omsorgsboenden behöver minska och hemtjänsten utvecklas i 
kombination med utbyggnad av trygghetsboenden i kommunen. På så sätt 
skapas utrymme att förstärka bemanningen på de platser som är kvar inom 
kommunens vård och omsorgsboenden. 


Totalt sett kommer de insatser som kommer att behövas till ca 10 miljoner 
kronor under återstående delen av 2022 och till 21 miljoner kronor under 2023. 
Tillskottet är att se som temporära förstärkningar och omställningspengar i det 
pågående omställningsarbetet. 
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Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) yrkar att summan i att-sats 1 ska vara 20 miljoner kronor 
samt yrkar bifall till att-sats 2. 


Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till social- och omsorgsnämndens 
förslag med ändringen att medlen anslås ur kommunstyrelsens anslag för 
oförutsett. 


Jonas Holm (M), Patrik Nilsson (SD), Peter Lagerqvist (M) och Gerd Olsson 
(S) yrkar bifall till Henrik Berglund Perssons förslag. 


Alf Norberg (V) yrkar bifall till Caroline Schmidts förslag med bilagt särskilt 
yttrande. 


Ordföranden framställer först proposition om bifall antingen till Henrik 
Berglund Perssons förslag eller till Caroline Schmidts förslag gällande att-sats 1 
(10 miljoner kronor eller 20 miljoner kronor), och finner att kommunstyrelsen 
bifaller Henrik Berglund Perssons med fleras förslag. 


Ordföranden framställer därefter proposition om bifall eller ej till förslag i att-
sats 2, och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


Peter Åkerström (KD) noterar till protokollet att han stödjer allmänna 
utskottets förslag med Henrik Berglund Perssons ändring. 


Beslutsunderlag 
Social- och omsorgsnämndens arbetsutskott 2022-06-02 § 42 
Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Social- och omsorgsnämnden 
Ekonomienheten 
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§ 108 Dnr 2022-000155 - 042 


Årsredovisning 2021, kommunala bolag Fiberstaden 
AB 


Kommunstyrelsen beslutar 
att anse att Fiberstaden AB bedrivit verksamheten i förhållande till det ändamål 
kommunfullmäktige har fastställt, 


att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna i enlighet med 
bolagsordningen, samt 


att lägga bolagets årsredovisning till handlingarna.     


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen skall enligt 6 kap. 9 § Kommunallagen utöva en förstärkt 
uppsiktsplikt över kommunala bolag. Kommunstyrelsen ska enligt 
kommunallagen 10 kap 3 § årligen bedöma om bolagets verksamhet varit 
förenligt med ändamålet som kommunfullmäktige fastställt. Kommunallagen 
innehåller inga särskilda bestämmelser om hur granskningen ska gå till. Det är 
alltså upp till varje kommun att definiera vad uppsikten omfattar och hur 
arbetet ska bedrivas.  


Kommunstyrelsens prövning görs i samband med hanteringen av bolagets 
årsredovisning. Om kommunstyrelsen finner att bolaget inte bedrivit 
verksamheten enligt ändamålet, ska kommunstyrelsen lämna förslag till 
fullmäktige om så kallade nödvändiga åtgärder. 


Fiberstaden AB är ett av Hudiksvalls och Nordanstigs kommuner samägt bolag. 
Bolagets ändamål är att med iakttagande av de kommunala lokaliserings-, 
likställighets- och självkostnadsprinciperna stimulera fortsatt 
bredbandsutveckling inom Hudiksvalls och Nordanstigs kommuner genom att 
sänka etableringströskeln avseende IT-infrastruktur och bidra till effektiv 
konkurrens inom området för elektronisk kommunikation till förmån för 
enskilda privatpersoner, näringsliv och myndigheter inom Hudiksvalls och 
Nordanstigs kommuner.  


Med iakttagande av samma kommunalrättsliga principer är ändamålet vidare att 
genom effektivisering och bättre resurshållning samordna och handha dels 
Hudiksvalls och Nordanstigs kommuners interna IT-stöd, dels Hudiksvalls och 
Nordanstigs kommuners telefoni service. Syftet med verksamheten är således 
allmännyttigt och icke vinstdrivande.  


Fiberstaden AB har under 2021 driftsatt Telia Sverige AB som tjänsteleverantör 
som kan leverera till både privatpersoner och företag vilket förstärkt det redan 
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starka tjänsteutbudet i det öppna stadsnätet. Totalt har 584 adresser anslutits till 
stadsnätet i ägarkommunernas öppna stadsnät. IT-stödet i Hudiksvalls har 
utökats med supportstöd till kommunfullmäktiges sammanträden med tekniker 
på plats och även filmning av sammanträdena. 


Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har kontrollerat att Fiberstaden AB bedrivit verksamhet enligt 
kommunens företagspolicy, ägardirektiv och bolagsordning. Granskning har 
genomförts av bolagens årsredovisning, förvaltningsberättelse och 
revisionsrapport. Dialog har skett med bolagens VD som anser att bolagets 
skötts ändamålsenligt. Förvaltningens sammantagna bedömning är Fiberstaden 
AB bedrivit verksamhet som varit förenligt med kommunfullmäktiges uppdrag.    


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 75 


Tjänsteutlåtande 


Årsredovisning 


Granskningsredogörelse 


Beslutet skickas till 
Fiberstaden AB 
Ekonomienheten 
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§ 109 Dnr 2022-000299 - 042 


Årsredovisning 2021, kommunala bolag Fastighets AB 
Glysis 


Kommunstyrelsen beslutar 
att anse att Fastighets AB Glysis bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt,  


att verksamheten utförts inom de kommunala befogenheterna i enlighet med 
bolagsordningen, samt 


att lägga bolagets årsredovisning till handlingarna. 


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen skall enligt 6 kap. 9 § Kommunallagen utöva en förstärkt 
uppsiktsplikt över kommunala bolag. Kommunstyrelsen ska enligt 
kommunallagen 10 kap 3 § årligen bedöma om bolagets verksamhet varit 
förenligt med ändamålet som kommunfullmäktige fastställt. Kommunallagen 
innehåller inga särskilda bestämmelser om hur granskningen ska gå till. Det är 
alltså upp till varje kommun att definiera vad uppsikten omfattar och hur 
arbetet ska bedrivas.  


Kommunstyrelsens prövning görs i samband med hanteringen av bolagets 
årsredovisning. Om kommunstyrelsen finner att bolaget inte bedrivit 
verksamheten enligt ändamålet, ska kommunstyrelsen lämna förslag till 
fullmäktige om så kallade nödvändiga åtgärder. 


Fastighets AB Glysis 
Ändamålet med bolagets verksamhet är att främja lokalförsörjning för 
övergripande kommunal förvaltning. I syfte att verka för kommunens 
utveckling ska bolaget verka för en god tillgång på lokaler för kontor, 
näringsverksamhet och parkering för bilar i Hudiksvalls kommuns centrum. 
Med samma syfte ska bolaget i samverkan med andra bidra till ett attraktivt 
centrum med god tillgång till handel och mötesplatser.  


Covid-19 pandemin har inneburit minskade hyresintäkter även under 2021. En 
viss ökning i besöksfrekvensen kan dock ses.Den 29 mars 2021 beslutade 
kommunfullmäktige att som ägarinstruktion ge Fastighets AB Glysis i uppdrag 
att snarast projektera och bygga parkeringshus samt kontor på anvisad tomt i 
den nya stadsdelen Kattvikskajen i Hudiksvall. Byggnationerna påbörjades 
under maj månad.  
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Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har kontrollerat att Fastighets AB Glysis bedrivit verksamhet 
enligt kommunens företagspolicy, ägardirektiv och bolagsordning. Granskning 
av bolagens årsredovisning, förvaltningsberättelse, revisionsrapport och 
lekmannarevisionens granskningsrapport har genomförts. Dialog har skett med 
bolagens VD som anser att bolagets skötts ändamålsenligt. Förvaltningens 
sammantagna bedömning är Fastighets AB Glysis bedrivit verksamhet som 
varit förenligt med kommunfullmäktiges uppdrag.     


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 76 


Tjänsteutlåtande 


Årsredovisning 


Beslutet skickas till 
Fastighets AB Glysis 
Ekonomienheten 
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§ 110 Dnr 2022-000245 - 042 


Årsredovisning och revisionsberättelse 2021 
Samordningsförbundet Gävleborg 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
kommunfullmäktige besluta 


att anse att kommunalförbundet bedrivit verksamheten i förhållande till det 
ändamål kommunfullmäktige har fastställt, 


att verksamheten utförs inom de kommunala befogenheterna, samt 


att godkänna årsredovisningen och revisionsberättelse och lägga dem till 
handlingarna.  


Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap 1 § har kommunstyrelsen uppsiktsplikt över 
kommunalförbund som kommunen är medlem i. Hudiksvalls kommun är 
medlem i Samordningsförbundet Gävleborg. Kommunstyrelsen ska årligen 
bedöma om förbundets verksamhet varit förenligt med ändamålet enligt 
förbundsordningen. 


Förbundet har tretton medlemmar; Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen, 
Region Gävleborg och kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, 
Ljusdal, Nordanstig, Ockelbo, Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn.  


Förbundets ändamål är att inom det geografiska området för Gävleborgs län 
svara för en finansiell samordning inom rehabiliteringsområdet. Syftet är att 
underlätta och förbättra möjligheterna till egen försörjning för individer som är 
i behov av samordnade rehabiliteringsinsatser. Syftet är också att arbeta med 
samordnade förebyggande insatser. Förbundet ska sträva efter en effektiv 
användning av gemensamma resurser.  


I revisionsberättelsen för 2021 görs bedömningen att styrelsen i 
Samordningsförbund Gävleborg bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 
och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna 
kontrollen har varit tillräcklig. Vidare att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande och att årsredovisningen har upprättats i enlighet med tillämpliga 
delar av lagen om kommunal bokföring och redovisning och god 
redovisningssed. Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas 
ansvarsfrihet. 


Granskningen av årsredovisningen, revisionsberättelsen och revisionsrapporten 
har genomförts av kommunledningsförvaltningen.  
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Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärendet. Han ersätts av Bo Nilsson (S).  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 77 


Tjänsteutlåtande 


Årsredovisning 2021 


Revisionsberättelse, samordningsförbundet 


Revisionsberättelse, KPMG 


Granskning av årsredovisning 


Rapport god ekonomisk hushållning 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 111 Dnr 2021-000085 - 001 


Revidering av bolagsordning och ägardirektiv för 
Fastighets AB Glysis samt ägarinstruktion 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att godkänna bilagd bolagsordning för Fastighets AB Glysis, 


att godkänna bilagt ägardirektiv för Fastighets AB Glysis, samt 


att som ägarinstruktion ge fastighets AB Glysis i uppdrag att genomföra 
byggnation av parkeringshus och lokaler för i huvudsak kommunal verksamhet 
på den nya stadsdelen ”Kattvikskajen”. 


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige i Hudiksvalls kommun beslutade den 29 mars 2021 (§ 32) 
att revidera bolagsordning och ägardirektiv för Fastighets AB Glysis. Syftet med 
ändringen var att möjliggöra för Fastighets AB Glysis att bygga, äga och 
förvalta lokaler utöver den fastighet man redan har (”Guldsmeden”). 


Beslutet överklagades till förvaltningsrätten i Falun av tre intressenter. Det 
huvudargument som framförs är att kommunen (dess bolag) därmed direkt 
konkurrerar med privata fastighetsbolag vilket enligt de klagande är i strid med 
kommunallagens 2 kap 7 §. 


Förvaltningsrätten meddelade dom i frågan den 9 maj vilket innebär att man 
upphäver kommunfullmäktiges beslut från den 29 mars när det gäller 
revideringarna av bolagsordningen och ägardirektivet. Man upphäver också 
beslutet ”Ägarinstruktion för Fastighets AB Glysis” i den del som avser 
uppdraget att bygga kontor. Däremot avslår man klagandes begäran att också 
upphäva beslutet om byggnation av parkeringshus. 


Eftersom kommunen och dess bolag får bygga, äga och förvalta lokaler där 
man i huvudsak bedriver egen kommunal verksamhet föreslås ändringarna av 
ägardirektivet, bolagsordningen och ägarinstruktionen justeras så att detta 
tydligt framgår. I sammanhanget kan tydliggöras att de hyresgäster som är 
aktuella i fastigheten är verksamheter som ingår i den kommunala koncernen. 
Någon uthyrning till privata aktörer är således inte aktuellt.  


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 87 


Tjänsteutlåtande 


Ägardirektiv 


Ägarinstruktion 


Bolagsordning 


Dom förvaltningsrätten 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 112 Dnr 2022-000268 - 106 


Remiss - Revidering av Samordningsförbund 
Gävleborgs förbundsordning  


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna förslaget till ändringen i förbundsordningen, att minst en ledamot 
och en ersättare från varje kommun är representerade i styrelsen.  


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har fått en remiss från Samordningsförbundet Gävleborg 
om ett förslag till reviderad förbundsordning. Remissvar önskas senast  
2022-06-23.  


Jurister hos Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Sveriges kommuner 
och regioner har gjort en omtolkning av 10 § Lag (2003:1210) om finansiell 
samordning av rehabiliteringsinsatser. Enligt 10§ ska varje förbundsmedlem 
vara representerad i förbundsstyrelsen med minst en ledamot och en ersättare. I 
den tidigare tolkningen ansågs varje part för sig (Arbetsförmedlingen, 
Försäkringskassan, Region, kommun) som en medlem. En omtolkning har nu 
skett vilket innebär att varje enskild kommun anses vara en medlem.  


För Samordningsförbund Gävleborgs del innebär det att varje kommun ska 
vara representerad av minst en ledamot och en ersättare i styrelsen. Den 
ordning som gäller idag är att fem kommuner är ledamöter och fem är ersättare. 


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av 
och beslut i ärendet. Han ersätts av Bo Nilsson (S).  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 78 


Tjänsteutlåtande 


Förbundsordning, förslag på ny 


Förbundsordning, gällande 


Remiss 


Beslutet skickas till 
Samordningsförbund Gävleborg 
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§ 113 Dnr 2020-000096 - 700 


Förstärkning av arbetet med trygghet, säkerhet och 
drogförebyggande insatser på kommunens 
grundskolor 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avsätta 325 000 kronor per år till lärandenämnden för att förstärka det arbete 
som redan pågår inom ramen för samverkan mellan Skola, Socialtjänst, Polis 
och Fritid (SSPF), samt 


att finansieringen sker genom en reglering i bokslutet för 2022 och att aktuella 
medel beaktas i budgetprocessen för 2023.  


Sammanfattning 
Inom ramen för nätverkssamarbetet SSPF (Skola, Socialtjänst, Polis och Fritid) 
och genom finansiering av Bromangymnasiet har det sedan flera år funnits en 
person på halvtid som framgångsrikt arbetat med trygghets- och 
säkerhetsfrågor liksom med drogförebyggande åtgärder på gymnasiet. Personen 
har lagt ett stort fokus på att röra sig ute bland eleverna vilket byggt 
förtroendefulla relationer och skapat en kunskap kring hur läget ser ut när det 
gäller dessa frågor. En annan framgångsfaktor har varit ett mycket nära 
samarbete med polisen varifrån den person som hittills upprätthållit funktion 
har kommit. 


Motsvarande resurs har inte funnits inom kommunens högstadieskolor. 
Behovet bedöms dock vara stort även där. Genom att ge förutsättningar för 
lärandenämnden att utöka den resurs som redan finns för gymnasiet skulle det 
vara möjligt att rekrytera en ”trygghetssamordnare” med ovanstående uppdrag 
på heltid. Det är viktigt att erfarenheterna från gymnasiet när det gäller 
arbetssättet också tillämpas vid arbetet på högstadieskolorna.  


Beslutsgång 
Jonas Holm (M), Annika Huber (S), Anton Stark (C), Ulrica Högbergh (V), 
Patrik Nilsson (SD), Kent Kanon (S), Gerd Olsson (S) och Peter Lagerqvist 
(M) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 


Peter Åkerström (KD) noterar till protokollet att han stödjer allmänna 
utskottets förslag.  







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


38(60) 
Sammanträdesdatum 


2022-06-07 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 70 


Tjänsteutlåtande 


Kommunstyrelsen 2020-03-10 § 31 


 


Beslutet skickas till 
Lärandenämnden 
Social- och omsorgsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Ekonomienheten 
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§ 114 Dnr 2020-000309 - 103 


Komplettering av inriktningsbeslut om fördjupad 
samverkan mellan Hälsinglands kommuner inom IT-
området 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att inriktningen för det fortsatta Hälsingegemensamma arbetet med 
verksamhetsutveckling inom IT-drift, ska fördjupas för att senast från 2026-01-
01 bedriva verksamheten gemensamt avseende organisation, IT-driftprocesser 
och infrastruktursystem. IT-driften ska utgå ifrån en i möjligaste mån 
gemensam tjänstekatalog och ska i praktiken fungera som en tjänsteleverantör 
till kommunerna, 


att frågan om vilka tjänster som ska levereras som externa molntjänster eller 
genom egen drift avgörs av IT-driftorganisationen i samråd med 
verksamheterna efter dess behov och med beaktande av de säkerhetskrav som 
ställs på kommunerna, 


att kommunstyrelsen ges i uppdrag att tillsammans med övriga Hälsinglands 
kommuner leda arbetet utifrån inriktningsbeslutet och snarast påbörjar 
tranformationsprojektet, 


att regelbunden återrapportering om hur arbetet fortskrider ska ske till 
Hälsingerådet och kommunstyrelsen. 


Sammanfattning 
Hälsingerådet har beslutat om att rekommendera kommunerna att anta ett 
inriktningsbeslut om fördjupad samverkan inom IT-området med fokus på 
infrastruktur och drift. Samtliga Hälsingekommuner utom Ljusdal har fattat 
beslut om det. Ett visst arbete har påbörjats och en utredning har genomförts 
för att ta fram ett förslag till hur man skulle kunna åstadkomma det. 


Utredningen visar tydligt att de som är verksamma inom kommunernas IT-
organisationer liksom kommunernas ledningspersonal ser vikten av att 
samverka. Den konstaterade också att det finns några frågor där det måste 
fattas ytterligare beslut för att på allvar komma vidare. En annan förutsättning 
för att lyckas är att man åstadkommer en bred förankring på alla nivåer i 
kommunernas organisationer och att man skapar en gemensam målbild. En 
avgörande fråga att besvara är givetvis varför man ska samverka.  
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Beslutsgång 
Bengt-Åke Nilsson (C), Ulrica Högbergh (V), Annika Huber (S) och Caroline 
Schmidt (C) yrkar bifall till förslaget.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 81 


Tjänsteutlåtande 


Kommunstyrelsen 2020-09-15 § 78 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 115 Dnr 2022-000212 - 011 


Strukturplan Boende för äldre 2022-2027  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anta strukturplanen, Boende för äldre 2022–2027,  


att kommunstyrelsen får i uppdrag att årligen revidera planen i samråd med 
social- och omsorgsnämnden, samt 


att finansieringen beaktas i budgetarbetet.  


Sammanfattning 
Social- och omsorgsnämnden har berett ärendet den 25 mars 2022. På uppdrag 
av social- och omsorgsnämnden och kommunstyrelsen har ett arbete gjorts i 
det så kallade äldreprojektet kring strategiska utvecklingsfrågor för 
äldreomsorgen i Hudiksvalls kommun.  


Kommunfullmäktige beslutade den 28 oktober 2019 om en inriktnings- och 
handlingsplan för åren 2019–2027. Den visade på behov av fler 
trygghetsboenden och nya vård- och omsorgsboenden samt även på 
renoveringsbehoven för kommunens befintliga boenden. Denna strukturplan 
beskriver det fortsatta arbetet med utgångspunkt i inriktnings- och 
handlingsplanen. 


Förslaget till strukturplan fokuseras främst på nuläge och kommande behov av 
platser fram till 2027 inom vård- och omsorgsboende, behovet av 
trygghetsboende samt biståndsbedömt trygghetsboende. Utgångspunkten är 
den av fullmäktige beslutade inriktnings- och handlingsplanen samt förstudien 
om Delsbo med omnejd.  


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S) och Alf Norberg (V) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 83 


Tjänsteutlåtande 


Social- och omsorgsnämnden 2022-03-25 § 44 


Strukturplan Boende för äldre 2022-2027 


 


Beslutet skickas till Kommunfullmäktige 
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§ 116 Dnr 2022-000106 - 450 


Revidering "Föreskrifter om hantering av avfall under 
kommunalt ansvar för Hudiksvalls kommun" 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att antaga reviderade föreskrifter om hantering av avfall under kommunalt 
ansvar. 


Sammanfattning 
För varje kommun ska det enligt 15 kap 41§ i Miljöbalken finnas en 
renhållningsordning som ska innehålla de föreskrifter som gäller för 
kommunens avfallshantering och en avfallsplan. Förslaget till reviderade 
Föreskrifter har nu i enlighet med Miljöbalken (15 kap 41§) varit utställt i 6 
veckor och även skickats till berörda instanser enligt missiv. Fyra svar har 
inkommit (se bilagor). Tre stycken utan särskilda yttranden. Miljönämnden har 
lämnat tre stycken förslag i sitt yttrande och föreskrifterna har ändrats i enlighet 
med nämndens påpekande.  


Beslutsgång 
Annika Huber (S) yrkar bifall till planutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 §80 


Tjänsteutlåtande 


Föreskrifter 


Yttrande Länsstyrelsen 


Yttrande Tekniska nämnden 


Yttrande Stena Recycling AB 


Yttrande Norrhälsinge miljökontor 


Missiv 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 117 Dnr 2021-000276 - 040 


Inköps- och upphandlingspolicy för Hudiksvalls 
kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 
att ordet eftersträva i inköpspolicyn byts ut till ordet bidra i meningen "Med 
ekologisk, social och ekonomisk hållbar utveckling menas att inköp ska 
eftersträva att växla upp hållbarhetsarbetet inom kommunen och bidra till att nå 
målen i Agenda 2030".  


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anta inköps-upphandlingspolicyn. 


Sammanfattning 
Fr o m 1 jan 2020 har Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upphört att vara 
upphandlande myndighet för medlemskommunerna. I och med att Inköp 
Gävleborg upphör att vara upphandlande myndighet återgick ansvaret för detta 
till respektive kommun. Samtidigt startade ett nätverkssamarbete, 
Inköpssamverkan Mitt inom upphandling- och inköpsfrågor mellan 
Hälsinglands kommuner. Styrgruppen för Inköpssamverkan Mitt har under 
oktober 2021 tagit fram ett förslag till en gemensam upphandlingspolicy, som 
ska ligga till grund till föreslagen inköpspolicy. Av inköpspolicyn framgår att 
Hudiksvalls kommun ska genom strategiska överväganden i upphandlings- och 
inköpsprocessen driva samhällsutvecklingen i en hållbar riktning och bidra till 
en effektivare användning av kommunens resurser.  


Inköp är ett strategiskt viktigt verktyg som ska bidra till att kommunens mål 
uppfylls över tid För att kunna uppnå detta ska kommunens inköp av varor, 
tjänster och entreprenader genomsyras av samverkan, effektivitet, kompetens, 
rättssäkerhet, objektivitet, affärsmässighet, konkurrens och en ekologisk, social 
och ekonomisk hållbar utveckling.     


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 82 


Tjänsteutlåtande 


Inköpspolicy 


 


Beslutet skickas till Kommunfullmäktige 
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§ 118 Dnr 2019-000319 - 315 


Flytt av isbana vid Borgarparken 
Kommunstyrelsen beslutar 
 att den ideellt drivna isbanan i Kotorgsområdet flyttas till östra delen av 
Borgarparken i enlighet med Landskapslagets förslag alt 2,   


att ge tekniska nämnden i uppdrag att ta fram alternativa lösningar för 
anläggning som omfattar aktiviteter både sommar- och vintertid,  


att detta uppdrag redovisas till plan- och utvecklingsutskottet,  


att finansieringen av anläggningen sker via kommunstyrelsens 
investeringsmedel, samt 


att dialog sker med föreningen kring uppdraget.    


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har tidigare (§ 85/2019) beslutat om en utökning av antalet 
arbetsplatsparkeringar vid Kotorget. En detaljplan har tagits fram i området 
strax norr om Kotorget där en del av ytan nu används av en ideell förening som 
isbana vintertid. Isbanan ska enligt tidigare beslut flyttas till Borgarparken och 
detta ärende anger de närmare förutsättningarna för detta. 


Plan- och utvecklingsutskottet vill understryka vikten av att ytan för isbanan 
även sommartid uppfattas som inbjudande.      


Beslutsgång 
Gerd Olsson (S), Annika Huber (S), Peter Lagerqvist (M) och Ulrica Högbergh 
(V) yrkar bifall till planeringsutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 77 


Tjänsteutlåtande 


Bana-isbana 


Fråga om isbana 


Kommunstyrelsen 2019-05-14 § 85     


Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
Tekniska nämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 119 Dnr 2022-000063 - 012 


Konkretisering av de tre övergripande målen kopplat 
till Agenda 2030 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anta revidering av styrdokumentet Konkretisering av de övergripande målen 
med tillhörande indikatorer, innefattar Agenda 2030.  


Sammanfattning 
Kommunen har arbetat med att koppla kommunens vision och 
konkretiseringen av de övergripande målen till Agenda 2030. Flera av de 
indikatorer som kommunen använder i kommunens styrsystem återfinns bland 
KOLADAs indikatorer för att följa upp målen i Agenda 2030. Länk till 
KOLADA återfinns på kommunens hemsida om hållbarhetsarbete Hållbarhet. 


Hudiksvall är en ekokommun sedan 2002 och 2014-05-26 beslutade kommun-
fullmäktige om att delta i projektet Hållbar kommun- och regionutveckling för 
att arbeta med att tillämpa hållbarhetsprinciperna som utgör grunden för eko-
kommunarbetet. Deltagande i projektet har bidragit till att på ett tydligt sätt 
väva ihop kommunens arbete med den ekologiska hållbarheten och den sociala 
hållbarheten då det inte går att bortse från någon del av dessa om målen i 
Agenda 2030 ska kunna uppnås. Kommunens arbetssätt att tillämpa 
hållbarhetsprinciperna beskriver hur kommunen ska arbeta för att bidra till 
Agenda 2030.  


I kommunens kommande övergripande uppföljningsarbete bör en 
återkommande samlad uppföljning presenteras utifrån de indikatorer som 
Rådet för främjande av kommunala analyser har tagit fram som stöd för 
kommuners genomförande av Agenda 2030.  


Beslutsgång 
Annika Huber (S) och Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 84 
Tjänsteutlåtande 
Agenda 2030  


Beslutet skickas till Kommunfullmäktige 
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§ 120 Dnr 2022-000192 - 805 


Ansökan från Bäckmora Brandänge 
bygdegårdsförening om investering 


Kommunstyrelsen beslutar 
att bevilja Bäckmora Brandänge bygdegårdsföreningen ett investeringsbidrag på 
173 700 kronor som finansieras ur eget kapital vilket regleras vid bokslutet, 
samt 


att utbetalningen sker när föreningen redovisat att Boverket beviljat sin del samt 
att föreningen redovisat sin egeninsats. 


Sammanfattning 
Enligt en offert uppgår investeringen totalt till 579 000 kronor. Offerten avser 
renovering av kök, utbyte av radiatorer och styrsystem, slipning av golv, utbyte 
av elskåp, byte av ramp till entrén samt byte av fönster. Man söker statligt 
bidrag från Boverket med 289 500 kronor och 173 700 kronor från Hudiksvalls 
kommun. Resterande del finansierar man med egen arbetsinsats och egna 
medel.   


Beslutsgång 
Peter Lagerqvist (M), Bengt-Åke Nilsson (C), Kent Kanon (S) och Annika 
Huber (S) ykar bifall till planutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 §78 


Tjänsteutlåtande 


Ansökan 


Verksamhetsberättelse 


 


Beslutet skickas till 
Bäckmora Brandänge bygdegårdsföreningen 
Stefan Barenfeldt 
Ekonomienheten 
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§ 121 Dnr 2022-000237 - 805 


Ansökan om bidrag från nämndemannaförening 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå Hälsinglands nämndemannaförenings ansökan om bidrag.  


Sammanfattning 
Hälsinglands nämndemannaförening ansöker om bidrag med 9 200 kronor för 
utbildning, studiebesök, tematräffar med mera för de nämndemän som har 
uppdrag i Tingsrätten i Hudiksvall. Ansökan avser perioden 2022-01-01—2023-
12-31 och omfattar de 23 nämndemän som är utsedda av kommunfullmäktige. 
Föreningen arbetar för att bredda sin kompetens inom allt som kan kopplas till 
de beslut som hanteras i Domstolen. 


Frågan om bidrag till nämndemannaföreningen har inte aktualiserats på många 
år. Senast frågan var aktuell var 2013. Med det som anfördes då, och även i 
tidigare beslut, hänvisades till att detta inte är en kommunal verksamhet. Det 
har ej heller tidigare varit kommunens policy att bidra till detta.  


Enligt 6 a § i förordningen med tingsrättsinstruktion (SFS 1996:381) är 
domstolarna skyldiga att utbilda nämndemän. En nämndeman som har utsetts 
för tjänstgöring i domstolen ska genomgå introduktionsutbildning innan 
tjänstgöringen påbörjas. Om en nämndeman har genomgått 
introduktionsutbildningen ska han eller hon genomgå repetitionsutbildning 
inom sex månader efter tjänstgöringsperiodens början. Lagmannen ska, efter 
samråd med Domstolsverket, ansvara för att nämndemännen ges 
introduktions- och repetitionsutbildning och regelbunden information. 


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 71 


Tjänsteutlåtande 


Ansökan 


Beslutet skickas till 
Hälsinglands nämndemannaförening 
Ekonomienheten 
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§ 122 Dnr 2022-000327 - 212 


Granskning av Översiktsplan Sundsvall 2040 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna yttrandet med ändringen att sista meningen i förslaget till yttrande 
tas bort, samt  


att uppdra till kommunledningsförvaltningen att skicka yttrandet med 
ovanstående förändring till Sundsvalls kommun.  


Sammanfattning 
Sundsvalls kommun har erbjudit Hudiksvalls Kommun att yttra sig över 
granskningsversionen för Sundsvalls kommuns översiktsplan 2040. 
Stadsarkitekten har sammanställt ett yttrande där främst våra kommuners 
gemensamma frågor behandlats, så som högprioriterade transportstråk, 
pendling och samverkan. 


Vid sammanträdet framkommer att sista meningen i yttrandet bör tas bort. 


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 76 


Tjänsteutlåtande 


Missiv 


Kungörelse 


 


Beslutet skickas till 
Emma Nordebo Snygg 
Hans Gyllow 
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§ 123 Dnr 2020-000406 - 035 


Elektroniskt medborgarförslag - Cirkulationsplats 
Medskog 


Kommunstyrelsen beslutar 
att anse medborgarförslaget besvarat.  


Sammanfattning 
Henrik Persson, Hudiksvall har väckt ett medborgarförslag som handlar om att 
bygga en cirkulationsplats vid handelsområdet Medskog invid riksväg 84. 
Förslagsställaren har egna erfarenheter av långa köer ut från handelsområdet 
och pekar på risken att kunder avstår från att besöka området om inte trafiken 
får en vettig lösning.  


När handelsområdet Medskog byggdes dimensionerades trafiklösningarna efter 
en uppskattad trafikmängd vilka togs fram i en trafikutredning. Lösningen som 
valdes var en trevägskorsning med vänstersvängsfält för fordon som kommer 
västerifrån på riksväg 84. Ansvaret för att bygga trafiklösningen var 
exploatörens. Efteråt, när handelsområdet etablerats, har trafikmätningar visat 
att faktiskt antal fordon vida överstiger det beräknade antalet och följaktligen är 
vald lösning underdimensionerad. Detta särskilt under perioder med stora 
trafikflöden såsom vid storhelger och lovperioder. 


Det är viktigt att känna till vem som är huvudman eller väghållare och därmed 
ansvarig för de olika trafiklösningarna i området. Som redan nämnts har 
trafiklösningarna som byggts skett via exploatören av området. Inne på 
handelsområdet råder enskilt huvudmannaskap – det innebär att drift och 
eventuell ombyggnad av vägar i området och väg som ansluter till riksväg 84 
hanteras av berörda fastighetsägare. Frågan som många gånger diskuterats om 
att bygga ett högersvängfält ut från området till väg 84 ska alltså avgöras av 
fastighetsägarna, sannolikt i samråd med Trafikverket eftersom väg 84 berörs av 
åtgärden.  


Riksväg 84 är en statlig väg. Det innebär i detta fall att investeringsåtgärder på 
vägen bekostas av den så kallade länsplanen som fastställs av Region 
Gävleborg. Trafikverket genomför sedan åtgärder som beslutats i länsplanen 
och Trafikverket är också sakkunnigt i val av olika lösningar. 


Som framgår av ovanstående är Hudiksvalls kommun inte huvudman för de 
vägar som berörs i Medskogsområdet. Många tror dock att det är kommunens 
ansvar och den uppdelning som beskrivits ovan är inte allmänt känd. Det 
innebär dock inte att kommunen ställer sig passiv till frågan. Tvärtom. 
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Utgångspunkten för kommunens agerande är för det första att man ser risker 
med att dagens trafiksituation kan leda till olyckor med personella och 
materiella skador. Den bristande framkomligheten medför för det andra att 
området riskerar att tappa i konkurrenskraft och får ett sämre rykte. Brist på bra 
förbindelser inom området försvårar för den som åker buss till handelsplatsen, 
dvs motverkar mer hållbara anslutningar, vilket är ett tredje argument. Gång- 
och cykelväg saknas helt till området och inom området. 


Kommunen önskar att handelsområdet kan vara tillgängligt och attraktivt, vilket 
medför att befolkningen kan utföra sina inköp på hemmaplan i stället för att 
åka till andra handelsplatser. Och ett gott intryck av Hudiksvall kan bidra till att 
besöksnäringen utvecklas positivt, vilket också är ett skäl för kommunens 
engagemang i frågan. 


Över tid har kommunen försökt påskynda lösningar genom en rad olika träffar 
med berörda såsom fastighetsägare, handelsföreträdare, Trafikverket, Region 
Gävleborg, Polisen m fl. Kommunen har också tillsammans med berörda parter 
genomfört en så kallad åtgärdsvalsstudie, ÅVS. Detta för att skynda på fortsatt 
arbete. I en ÅVS beskriver man problem som ska lösas och vad lösningarna ska 
syfta till. Sedan väljs lösningar. I aktuellt fall är huvudlösningen en 
cirkulationsplats, i dagligt tal rondell, väster om nuvarande in- och utfart till 
handelsområdet. Den kommer att ha god kapacitet och kan lösa 
anslutningsfrågan både norr och söder om riksväg 84 samt öka trafiksäkerheten.  


I motsats till vad som nämns i kompletteringen till medborgarförslaget är 
Trafikverket så här långt positivt till en sådan lösning. En rad andra åtgärder 
såsom att förbättra för bussresenärer och skapa fungerande gång- och 
cykelvägar föreslås också i denna ÅVS. 


Huvudfrågan blir därefter hur åtgärderna ska finansieras. I ÅVS:en pekas olika 
parter ut för att finansiera olika delar, i stort sett utifrån den ansvarsfördelning 
som nämnts ovan. Kommunen är delansvarig för kollektivtrafikåtgärder och 
insatser för att öka hållbarheten, för att nämna en parts ansvar.  


En viktig men tung kostnadspost är att bygga en cirkulationsplats. I Region 
Gävleborgs Länsplan för perioden 2022-2033 föreslås att det görs en utredning 
om trafiksäkerhet och hållbart resande i Medskogsområdet. Utredningens 
arbete ska ta fram befintliga förutsättningar för oskyddade trafikanters 
möjlighet till att använda vägområdet samt se över behov av åtgärder utifrån 
den s k fyrstegsprincipen (ett sätt att hushålla med resurser) för att öka en 
likvärdig framkomlighet för olika trafikanter till och från handelsområdet. 
Utredningen ska se över behov av trafiksäkerhetsåtgärder, åtgärder för att 
möjliggöra gång- och cykel samt kollektivtrafikens behov.  


10 miljoner kronor avsätts, varav 9,5 miljoner kronor avser åren 2026-2029. 
Den ekonomiska ramen tar höjd för framtida vägplanskostnader, men fastställd 
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finansiering för projektets genomförande tas fram under utredningens 
framdrift. Kostnaden kan således bli förändrad när arbetet fördjupas. 


Kommunen ser framför sig att åtgärderna ligger åtminstone 4-5 år framåt i 
tiden vilket är olyckligt utifrån den rådande situationen. I kommunens remissvar 
på länsplanen ville kommunen tidigarelägga denna insats. 


Förvaltningens motivering  
Hudiksvalls kommun är väl medveten om den problematik som råder i området 
och kommunen har över tid tagit initiativ till olika åtgärder för att påskynda 
lösningar. Det ska påpekas att det är andra än kommunen som är 
huvudansvariga för de olika väglösningarna i området.   


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 83 


Tjänsteutlåtande 


Medborgarförslag 


Komplettering till medborgarförslag 


 


Beslutet skickas till 
Henrik Persson 
Hans Gyllow 
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§ 124 Dnr 2021-000207 - 035 


Elektroniskt medborgarförslag - Cykelbana och 
promenadväg Delsbo-Fredriksfors 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå medborgarförslaget, samt 


att rekommendera förslagsställaren att, istället, skicka förslaget till Region 
Gävleborg som ansvarar för denna fråga.  


Sammanfattning 
Hans Martin Hellquist har väckt ett medborgarförslag om att bygga en gång- 
och cykelväg mellan Delsbo och Fredriksfors. Sträckan är enligt 
förslagsställaren ca 3,2 km.  


Kommunledningsförvaltningen delar synpunkten att en skyddad väg för gående 
och cyklister ökar säkerheten och därmed också benägenheten att färdas utan 
motor mellan orterna.  


Det finns en övergripande ansvarsfördelning för investering i infrastruktur 
mellan olika parter, främst kommunerna och staten, utifrån vem som är 
väghållare. Väg 84 är en statlig väg där investeringsmedel tas från Region 
Gävleborgs länsplan. Att anlägga en gång- och cykelväg på berörd sträcka är 
enligt förvaltningen något som ankommer på staten. 


Kommunen har i arbetet med länsplan framfört synpunkten att en gång- och 
cykelväg bör byggas på statliga vägnätet, dels mellan Iggesund och Hudiksvall 
och dels mellan Hudiksvall och Sörforsa med möjlighet att småningom förlänga 
mot Näsviken. Den sträcka som berörs i medborgarförslaget är inte utpekad. 
Därutöver ska nämnas att Region Gävleborg inte valt att finansiera sträckan 
Hudiksvall-Sörforsa. De ekonomiska medel som finns till förfogande räcker 
inte till alla satsningar som kan vara angelägna. 


Förvaltningens motivering  
I förslaget till översiktsplan som är ute på granskning har kommunen pekat ut 
en ny gång- och cykelväg på det statliga vägnätet i Delsbo på Edevägen, väg 84 
och Sunnansjövägen. Dessutom föreslås en passage för gående och cyklister 
över Dellenbanan. I sammanhanget bedöms dessa vägar nå en större målgrupp 
jämfört med sträckan som berörs i medborgarförslaget. 


Även om kommunen sammantaget inte har något att erinra mot förslaget är 
detta inte det som prioriteras högst i Delsboområdet. Sannolikt är det mer 
effektivt att fokusera på att få ekonomiska medel för de mest prioriterade 
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stråken i Delsbo i stället för att föra upp ytterligare gång- och cykelvägar på en 
önskad lista. Mot den bakgrunden bör förslaget avslås.   


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 81 


Tjänsteutlåtande 


Medborgarförslag 


 


Beslutet skickas till 
Hans Martin Hellqvist 
Hans Gyllow 
 


 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


54(60) 
Sammanträdesdatum 


2022-06-07 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 125 Dnr 2022-000017 - 035 


Elektroniskt medborgarförslag - Cykelväg Iggesund - 
Idenor 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå medborgarförslaget, samt 


att rekommendera förslagsställaren att, istället, skicka förslaget till Region 
Gävleborg som ansvarar för denna fråga.  


Sammanfattning 
Maria Backström, Hudiksvall, föreslår att den gång- och cykelväg som planeras 
längs gamla E4:an mellan Iggesund och Hudiksvall och som enligt 
Trafikverkets förslag slutar vid Idenors-Vivägen förlängs till befintlig cykelväg i 
Idenor/Visvall. 


Region Gävleborg har i länsplanen 2022-2033 anvisat medel för byggnation av 
en gång- och cykelväg, GC-väg, längs väg 583 (Gamla E4:an) mellan Iggesund 
och Hudiksvall, en sträcka på ca 6 km. Enligt planen ska åtgärden bli klar under 
åren 2026-2029. Trafikverket arbetar med en s k vägplan för denna åtgärd.  


Hudiksvalls kommun har i planarbetet hela tiden hävdat att GC-vägen ska 
byggas för hela sträckan till Hudiksvall med anslutning vid Gammelbansvägens 
östra del. Kommunen anser att staten borde se till ett helhets- och 
systemperspektiv där satsningen på GC-väg mellan dessa två största tätorter i 
kommunen blir ofullständig då en viktig länk annars riskerar att saknas. Ett 
ytterligare skäl är att en anslutning via Idenors-Vivägen är olämplig utifrån 
backar, bro, kurvor m m. Kopplingen mot Medskog och Sörporten, som 
möjliggörs av en längre sträckning längs väg 583, är också angelägen. 


Medborgarförslaget bygger på förutsättningen att Trafikverket väljer att avsluta 
GC-vägen i Dammsveden vid Idenors-Vivägen. Då kommer det att vara en 
sträcka på ca 1 km som saknar belysning och en sträcka på drygt 2 km utan 
gång- och cykelväg. Detta blir följden om inte kommunen väljer att försöka lösa 
anslutningen på det kommunala vägnätet längs Idenors-Vivägen.  


Förvaltningen ser framför sig att kommunen framgent kan behöva ta ställning 
till förutsättningarna för att bygga en länk mellan befintligt GC-vägnät i staden 
och den statliga gång- och cykelvägen mellan Iggesund och Hudiksvall. Det 
vore emellertid i detta skede förhastat att föregripa Trafikverkets arbete med 
vägplan och de slutliga finansieringsfrågorna i länsplanen. Frågan som väcks i 
medborgarförslaget får därför prövas längre fram givet att den blir aktuell. 
Medborgarförslaget bör mot den bakgrunden anses vara besvarat.  







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


55(60) 
Sammanträdesdatum 


2022-06-07 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


 


  


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 82 


Tjänsteutlåtande 


Medborgarförslag 


 


Beslutet skickas till 
Maria Backström 
Hans Gyllow 
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§ 126 Dnr 2021-000596 - 008 


Motion - Anlägg blomsterängar för pollinerande 
insekters överlevnad 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen besvarad.  


Sammanfattning 
I november 2021 inkom Kent Sjöberg, Peter Åkerström, Lars Österberg och 
David Lindelöf, samtliga kristdemokraterna, med en motion om anläggning av 
blomsterängar. 


Arbete för att främja den biologiska mångfalden är mycket viktigt. Kommunen 
har sedan många år ett arbete för att främja ängsväxter och de insekter som är 
kopplade till dessa. Det befintliga arbetet bidrar i rätt riktning men det skulle 
behövas mer arbete. Inga specifika resurser för ett sådant arbete finns avsatta 
utan det arbetet har skett inom budget samt med visst nationellt stöd i form av 
jordbrukarstöd samt lokalt naturvårdsbidrag (LONA) för specifika insatser i 
projektet, Pollineringsprojekt Hudiksvall 2020-2022.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-05-24 § 89 


Tjänsteutlåtande 


Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 127 Dnr 2022-000185 - 008 


Motion - in och utfarten vid handelsområdet Medskog 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen vara besvarad.   


Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) har väckt en motion om att kommunen ska samla alla 
berörda aktörer för problematiken vid Medskogs handelsområde för att 
diskutera ett hållbart ekonomiskt alternativ. Motionen anses vara besvarad 
utifrån de olika insatser som kommunen redan genomfört och samtidigt som 
det är viktigt att de aktörer som är ansvariga för att lösa problemen kliver fram. 


Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 


Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till planutskottets förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till planutskottets 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller planutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Planutskottet 2022-05-31 § 84 


Tjänsteutlåtande 


Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 128 Dnr 2018-000207 - 008 


Motion om Teknikcentrum för alla 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att avslå motionen.  


Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD) har väckt en motion om att utreda förutsättningarna för 
att skapa ett Teknikcentrum som, särskilt hos barn och unga, väcker intresse för 
teknik och naturvetenskap och som i förlängningen kan leda till ökat 
entreprenörskap. Motionen innehåller även förslag om ett museum där 
Hudiksvalls tekniska historia presenteras samt samarbeten med akademi och 
näringsliv. Motionen avslås främst med hänsyn till att det redan pågår ett 
omfattande arbete och samarbete inom teknikområdet och att ett 
Teknikcentrum skulle kräva stora personella och ekonomiska resurser.  


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 


Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 129 Dnr 2016-000147 - 000 


Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  


Sammanfattning 


Hälsingerådet 
Vid sista mötet med Hälsingerådet avhandlades bland annat följande frågor: 


- presentation av nya medarbetare 


- handlingsplan för lokalproducerad mat 


- utvecklingsplan 


- besök från Högskolan Gävle 


- styrelseportal 


 


Sundsvallsregionen 
-önskemål om studieresa till "Familjen  Helsingborg" 


 


Övrig information 
Kommundirektör Bengt Friberg rapporterar kring krigssituationen i Ukraina 
och kommunens tilldelning av mottagandeplatser.  
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§ 130 Dnr 2016-000142 - 003 


Meddelande Kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandena läggs till handlingarna.  


Sammanfattning 
1. Styrelsemöte samordningsförbund Gävleborg 2022-04-19 


2. Ovanåkers beslut om samverkansavtal gemensam lön.  


 


 





